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تحلیل ترقی از فضای انتخاباتی؛ 

»رییسی، قالیباف و محمد«؟
عضو شــورای مرکزی حزب موتلفه اســامی گفت: بر روی آقای رئیسی اتفاق نظر 
کامل اســت، یعنی آمدن ایشان وحدت را محقق می کند اما دعواها سر این است که 

ایشان نپذیرد و بعد بخواهیم نفر بعد را انتخاب کنیم.
ایسنا نوشت: حمیدرضا ترقی درخصوص آخرین تحرکات کاندیداهای اصولگرا برای 
انتخابات 1400 و در پاســخ به این ســوال که آیا برخی حواشی در مورد پرونده هایی 
مثل عیسی شــریفی تاثیری بر تصمیم قالیباف برای حضور در انتخابات دارد، اظهار 
کرد:  مســلما نه، پرونده هایی که درخصوص آقای قالیباف مطرح می کنند بحث آن  
تمام شــده و به آنها رسیدگی شده و چیزی نیست که به واسطه آن کسی مطلبی را 
مطرح کند، اگر هم موضوعی در این خصوص مطرح می شــود صرفا برای فضاسازی 

است.
وی همچنین تاکید کرد: اما آســیب پذیری آقای قالیباف مساله اجتناب ناپذیری است 
و زمینه تخریب برای ایشــان زیاد اســت ولی اینطور نیست که برای سایر کاندیداها 

این موارد مطرح نباشد. 
عضو شــورای مرکزی حزب موتلفه اســامی درخصوص آخرین تحرکات انتخاباتی 
سعید محمد نیز اظهار کرد: ایشان اصا در فضای اصولگرایان مطرح نیست، فقط در 
فضای مجازی مطرح اســت و روی ایشان کار شده و کنار رفتن ایشان از فرماندهی  
قرارگاه خاتم هم به دلیل انتخابات نبوده و خود ایشــان هم تخلفاتی داشته که قطعا 

این مساله امتیازی منفی در بررسی صاحیت ایشان خواهد بود.
ترقی در پاسخ به این سوال که با این اوصاف پس اجماع نهایی بر روی آقای رئیسی 
خواهد بود، گفت: بر روی آقای رئیســی اتفاق نظر کامل اســت، یعنی آمدن ایشان 
وحدت را محقق می کند اما دعواها سر این است که ایشان نپذیرد و بعد بخواهیم نفر 
بعد را انتخاب کنیم که در این مورد باید دقت و جوانب نگری بیشتری صورت گیرد.

از استان

دیدار استاندار خراسان رضوی با خانواده 
شهید برونسی

استاندار خراسان رضوی همزمان با روز بزرگداشت شهدا و شب شهادت سردار شهید 
عبدالحسین برونسی با خانواده این شهید بزرگوار دیدار و گفت وگو کرد.

بر اساس اعام روابط عمومی استانداری خراسان رضوی، محمدصادق معتمدیان که 
در منزل این شهید بزرگوار حضور یافته بود، بر گرامیداشت یاد و خاطره شهدای دفاع 

مقدس تاکید کرد و گفت: امیدواریم رهروان صدیقی برای شهدا باشیم.
استاندار خراسان رضوی با اشاره به ضرورت قدردانی از خانواده های شهدا و ایثارگران 
گفت: خانواده های شــهدا سند افتخار جامعه هســتند که همه سرمایه خود را تقدیم 

انقاب کردند.
شــهید عبدالحسین  برونسی  یکی از سرداران شهید خراسان رضوی و فرمانده »تیپ 
18 جوادالائمه)ع(« اســت که ۲3 اسفندماه ســال 13۶3 در عملیات »بدر« در شرق 

دجله به شهادت رسید.

نگاهیبهآخرینتحرکاتانتخاباتی

اصلاحطلبان؛

تکلیفی بلا
تادقیقه90 

اصاح طلبان این روزها 
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نبوی  بهزاد  لیدری  با 
به  رســیدن  بــرای 
اجماع و حضور موثر 
 1400 انتخابــات  در 
کنند. چندی  می  تاش 
پیش روسای کمیته های 
جبهه اصاحات ایران در 
این  جلســه  پنجمیــن 
اعضای  رای  بــا  جبهه 
کمیته ها تعیین و ابراهیم 
اصغرزاده به عنوان رئیس کمیته انتخابات 
برگزیده شــد. انتخاب ابراهیــم اصغرزاده 
دبیرکل انجمن اسامی مهندسین، نشان از 
رویــه متفاوت ایــن نهاد در ایــن دوره از 
انتخابات اســت. اصغرزاده سال 9۲ و 9۶ 
نامزد عضویت در شورای شهر تهران بود، 
اما در فهرست نهایی قرار نگرفت. اصغرزاده 
از نیرو های مدرن و رادیکال جریان اصاح 
طلب محســوب می شود که از سال 80، به 
صراحــت از برخی رویه هــا در این جریان 
انتقــاد می کرد، اما حــالا او هم زیر پرچم 
بهزاد نبــوی، تصمیم بــه فعالیت در این 
جریان گرفته اســت. اصغــرزاده همچنین 
رئیس کمیته سیاسی جبهه هم شده است 
که طبیعتا در اتخاذ مواضع پیشــروتر این 

جریان در انتخابات موثر خواهد بود.
حضرتی رئیس کمیته رسانه شد 

این تنها خبر مهــم جبهه اصاحات نبود. 
الیــاس حضرتی، به عنــوان رئیس کمیته 
رســانه انتخاب شد تا شــائبه اختاف نظر 
اعتمادملی با جریان اصاحات از بین برود. 

در دوره گذشته الیاس حضرتی نایب رئیس 
شــورای عالی بود. حضرتی دو هفته پیش، 
ســرانجام با مهدی کروبی دیدار کرد و بعد 
از چهار بار اســتعفای او، سرانجام پذیرفت 
که دبیرکل اعتماد ملی شــود. ظاهرا حزب 
اعتمــاد ملــی همچنان به معرفــی نامزد 
اختصاصی اصرار دارد و افشانی در انتخابات 
ریاست جمهوری ثبت نام خواهد کرد گرچه 
نام هایی مثل ابراهیــم امینی و محمدجواد 
حق شــناس و الیاس حضرتی هم از میان 
اعضای اعتماد ملی، شنیده می شود. کمیته 
دیگر، کمیته حســاس استان هاست که به 
خاطر انتخابات شورای شــهر، مورد توجه 
قرار خواهــد گرفت. جواد امــام در حالی 
رئیس کمیته اســتان ها شــد که در دوره 
گذشته، بعد از اســتعفای طاهرنژاد در این 
مسئولیت قرار گرفته بود. طاهر نژاد نماینده 
حــزب کارگزاران بود که خیلی پرشــور در 
انتخابات حضور داشــت، اما جــواد امام و 
حزب ایثارگران که کنگره خود را روز جمعه 
برگزار کردنــد، مثل اکثریت احزاب اصاح 
طلب، نامزدی در انتخابات معرفی نکردند. 

محمود صادقی و ریاست کمیته پایش 
علیرضــا علوی تبــار دیگر چهــره مجمع 
ایثارگــران هم رئیــس کمیتــه راهبرد و 
برنامه ریزی شــد تا این حزب سیاســی، با 
قدرت بیشــتری در این نهاد اثرگذار باشد. 
علوی تبار اولین بار اســت کــه در چنین 
جایگاهی قرار گرفته اســت. او که ســابقه 
بار ها بازداشــت و زندان را در کارنامه دارد، 
دیگر چهره ای است که در آینده این جریان 
سیاسی می تواند اثرگذار باشد و راهبرد های 

جریــان اصاح طلــب را به نفــع طیف 
دموکراســی خواه عدالت محور، ســنگین 
کند. آخریــن کمیته هم به محمود صادقی 
رســید که رئیس کمیته پایــش و داوری 
شــد، کمیته ای که اگر وارد پایش عملکرد 
اعضای فعلی شورا های شــهر شود، رویه 
محافظه کارانه بسیاری اعضای شورای شهر 
را در کانشــهر ها به چالش خواهد کشید. 
به غیر از این کمیته های پنجگانه، اعضای 
هیات رئیســه 5 نفره این نهاد بالادســتی 
جریــان اصاحــات نیز انتخاب شــده اند. 
ترکیبی متشکل از رئیس، دو نایب رئیس، 
سخنگو و دبیر. پیش از این حضور دو چهره 
نســبتا محافظه کار یعنی مرعشی و کمالی، 
باعــث بروز انتقاداتی به این ترکیب شــده 
بود، اما ظاهرا انتخابات کارگروه ها نشــان 
داد که طیف مدرن همچنان دســت بالا را 
در تشــکیات جدید ائتافی دارا هستند. تا 
اینجــا احمد حکیمی پور و حزب اراده ملت 
و حزب جمهوریت )که دو شــقه شده و دو 
دبیرکل دارد( هنــوز وارد جبهه اصاحات 
نشده اند، اما با حضور همه احزاب موثر در 
ترکیب و هیات رئیسه این نهاد، جای خالی 

این احزاب محسوس نیست.
فراخوان نام نویسی در انتخابات شوراها 
پیــش از آنکه ســال 99 به پایان برســد، 
اصاح طلبان توانســتند ضمن تاســیس و 
زیرشاخه ها  خود،  اجماع ساز  نهاد  راه اندازی 
و تمامی ارکان این نهاد بالادســتی را نیز 
تعیین تکلیف کننــد و در عین حال، موانع 
قانونی وزارت کشور دولت حسن روحانی را 
رفع کنند. نیرو های رحمانی فضلی در چند 

نوبت ایراد هایی را متوجه نحوه فعالیت این 
نهاد بالادستی کرده بودند، و اصاح طلبان 
هم از فشار های آشکار به نهاد و این ائتاف 
ســخن گفته بودند، اما ســرانجام »جبهه 
اصاحات ایران« نظر مســاعد کمیسیون 
ماده 10 احزاب را جلب کرد. حالا ســوال 
این است که این جریان سیاسی چه زمانی 
وارد عمل شــده و چگونه در میدان رقابت 
انتخابــات 1400 ایفای نقــش می کند. در 
این میان اگرچه انتخابات ریاست جمهوری 
از اهمیــت دوچندان برخوردار اســت، ولی 
پیش از آن موعد نام نویسی برای انتخابات 
شــورا های اسامی شــهر و روستا است و 
»جبهــه اصاحات ایران« نیــز به همین 
منظور در فراخوانــی از همه افراد صاحب 
صاحیت در شهر های مختلف دعوت کرده 

تا در انتخابات شورا ها نام نویسی کنند.
ثبت نام انتخابات همین روز ها آغاز می شود 
و فرصت حضور چهره های اصاح طلب را 

در این انتخابات فراهم می کند.
تایید صلاحیت، مهم ترین دغدغه 

اصلاح طلبان 
آذر منصــوری از راه انــدازی رســانه های 
مختص به »جبهــه اصاحات ایران« خبر 
داده و اعام کرده کــه این جبهه تصمیم 
گرفته از افراد صاحب صاحیت در استان ها 
و شــهر های مختلــف دعوت کنــد تا در 

انتخابات شورا ها نام نویسی کنند.
اصولگرایان در این سال ها کوشیده اند که 
اصاح طلبان حاضر در شورا های شهر را 
به چالش بکشند گرچه وضع شورای شهر 
اهواز و قم که ترکیــب کامل اصولگرایی 

دارنــد، اصا بهتر نیســت و بار ها و بار ها 
با اســتیضاح شهردار و اســتعفا و... درگیر 
بوده اند. با آنکه اصاح طلبان برنامه ریزی 
خود را آغاز کرده اند اما گذشتن از سد تایید 
صاحیت در شــورای نگهبــان همچنان 
دغدغــه اصلی آنها محســوب می شــود. 
اســماعیل گرامی مقــدم از اعضــای این 
جبهه به خبرگزاری برنا گفته اســت: »در 
انتخابات بســیاری نامزد خواهند شد، ولی 
ما مرحله ای به نام گزینش شورای نگهبان 
داریم. پس از این، احزاب به ســازوکار و 
تصمیم گیــری جبهه اجماع ســاز تمکین 
خواهنــد کرد؛ چراکه برای هر کســی که 
نخواهد تمکین کند، از پیش تکلیف روشن 

است.«
هنــوز بیــش از 3 مــاه تــا روز برگزاری 
انتخابات باقی اســت و اصاح طلبان به هر 
حال چــاره ای ندارند جز انتظار برای تعیین 
کاندیداهایشان،  وضعیت صاحیت  تکلیف 
اما آنچــه را به آنان مربوط اســت، انجام 
داده اند. با این حال هنوز ســاز و کار اصلی 
معرفی نامزد ها اعام نشده است. از گوشه 
و کنار خبر می رســد محمدرضا جایی پور 
و رفقای جوانــش همچنان ایده رای گیری 
از بدنــه را در ایــن نهاد مطــرح می کنند. 
ایده ای که دور قبل مطرح شد، اما به نتیجه 
نرســید. همچنین در حال حاضر، با وجود 
فعالیت های عارف، جهانگیری، پزشــکیان 
و آخونــدی و شــایعاتی که دربــاره آذری 
جهرمی، ظفرقندی و ظریف مطرح اســت، 
اما جز علی مطهری، فــرد دیگری اعام 

رسمی نامزدی در انتخابات نداشته است.

تا  انتخابات
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نخســتین معنایی که با شــنیدن عبارت رشــد 
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اقتصادی به ذهن می رسد، افزایش تولید کالا 
و خدمــات و رونــق بازار و بهبــود وضعیت 

اقتصادی مردم است. 
به گزارش صبح امروز، رشد اقتصادی دلالت 
بر افزایش تولید یا درآمد ســرانه ملی دارد. اگر 
تولید کالاها یا خدمات به هر وســیله ممکن در 
یک کشــور افزایش پیدا کند، می توان گفت که 
در آن کشور، رشــد اقتصادی اتفاق افتاده  است. 
بنابراین افزایش تولید یک کشــور در یک سال 
خاص در مقایســه با مقدار آن در سال پایه، رشد 

اقتصادی کشور محسوب می شود.
آمارهای منتشرشده از سوی مرکز آمار نشان می دهد رشد اقتصادی 
فصلی در پاییز، مثبت شــده اســت. مرکز آمار ایران رشــد فصلی 
تابســتان را منفی گزارش کــرده بود. این درحالی اســت که آمار 
منتشرشده از سوی بانک  مرکزی رشد اقتصادی تابستان سال جاری 

را مثبت اعام کرد.
 حــال گزارش مرکز آمار ایران نیز نشــان می دهد رشــد اقتصادی 
فصلی به سطح بالای صفر رســیده است. بنابراین احتمالا گزارش 
بانک مرکزی نیز که در هفته های آینده منتشــر می شود، رشد مثبت 

اقتصادی پاییز را تایید خواهد کرد.
پس از اعمال تحریم ها در سال 9۶، وضعیت رشد اقتصادی از تعادل 
خارج شــد و در یک روند نزولی قرار گرفت. از تابســتان 9۷ بود که 
رشد اقتصادی به طور رسمی وارد محدوده منفی شد؛ اگرچه تحریم ها 
ضربه اصلی را به اقتصاد کشــور در این ســال ها زد، اما به مرور اثر 
این شــوک تا پاییز 98 تعدیل و به مرور عائم خروج از رشد منفی 

در اقتصاد هویدا شد.
شوک کرونا بر رشد اقتصادی

شــیوع کرونا در زمستان سال گذشــته موجب شد که دوباره شوک 
جدیدی به اقتصاد وارد شــود و خروج از رکــود به تاخیر بیفتد. آمار 
منتشرشده نشان می دهد رشد اقتصادی در 9ماه نخست سال جاری 
با احتســاب نفت برابــر با منفی ۲/ 1درصد و بدون احتســاب نفت 
منفی یک درصد ثبت شــده اســت؛ اما به رغم رشــد منفی 9 ماهه، 
رشد اقتصادی در پاییز سال جاری مثبت8/ 0درصد را ثبت کرد. این 
عدد بدون احتســاب بخش نفت مثبت ۲/ 0درصد بوده اســت. این 
بــه معنای عبور اقتصاد ایران از شــوک منفی مربوط به تحریم ها و 

بحران کرونا است.
بخش کشاورزی چقدر رشد داشته؟

گزارش مرکز آمار ایران، عاوه بر آمار کلی، جزئیات تغییر گروه های 
اصلی را نیز منتشر کرده است. آمار ها نشان می دهد بخش کشاورزی 
در 9 ماه نخســت سال 99 رشد 3درصدی را تجربه کرده و رشد آن 
در پاییز امســال عدد مثبت 5/ 5درصد را به ثبت رســانده است. در 
سال جاری هم بارش های فصلی مناسب بود و هم افزایش نرخ ارز، 
باعث صادرات بیشــتر محصولات کشاورزی به کشورهای همسایه 

شد.

رشد اقتصادی در بخش صنایع و معادن
در بخش صنایع و معادن نیز شــاهد عملکردی مثبت بوده ایم و در 
9 ماه نخست ســال جاری 0/8 درصد رشد را به ثبت رسانده است. 
این عدد برای فصل پاییز ۷/ 3درصد اســت. با بررسی بخش صنایع 
و معادن به طور جزئی مشــخص می شــود که گروه صنایع و معادن 
بدون احتســاب نفت در 9 ماه ابتدایی امسال 5/ ۲درصد رشد کرده 
است. همین گروه در فصل پاییز شاهد رشد 3/1درصدی بوده است.

رشد استخراج نفت و گاز طبیعی
 اســتخراج نفت و گاز طبیعی نیز به رغم رشد منفی ۲/4درصدی در 
9 ماه اول امسال، در فصل پاییز شاهد رشد 4/9درصدی بوده است. 
این موضوع نشــان می دهد فشــار تحریم در بخش نفتی در پاییز 
کمرنگ تر از فصول قبل است. بهترین رشد در گروه صنایع را بخش 
ســاختمان به خود اختصاص داد. این بخش با رشد 8/5درصدی در 
پاییز امسال، توانسته به رشــد 3/8درصدی در 9ماه ابتدایی امسال 
برسد. به نظر می رسد سطح تولیدات بخش ساختمان به دلیل افزایش 

سرمایه گذاری و سودآوری بیشتر از فصول قبل شده است.
میزان رشد اقتصادی بخش خدمات

بحران کرونا در سراســر جهان بیشــترین تاثیــر منفی را در بخش  
خدمات به جا گذاشــت و ایران هم از این قاعده مســتثنی نبود. اما 
بخش خدمات در 9 ماه ابتدایی امسال رشد منفی 3/3درصدی را ثبت 

کرد. همچنین در فصل پاییز رشــد اقتصادی این بخش برابر منفی 
1/8درصد بوده است.

عملکرد خوب بخش واسطه گری های مالی
در این میان بخش واســطه گری های مالی بهترین عملکرد را داشته 
اســت و برخاف روند گروه خدمات، در 9 ماه ابتدایی امسال مثبت 
۲/5درصد و در فصل پاییز مثبت ۲/4درصد رشــد را به ثبت رسانده 
اســت. عاوه بر این بخش عمده و خرده فروشــی، هتل و رستوران 
بیشــترین کاهش را در میان گروه های خدماتی به ثبت رسانده و در 
9 ماه ابتدایی امســال معادل 5/۷درصد کوچک تر شــده است. این 
گروه در فصل پاییز هم وضعیت مشابهی دارد و ۲/۶درصد کوچک تر 

شده است.
رشد قابل قبول بخش خصوصی

طبق آمارها، در 9 ماه ابتدایی امسال مصرف نهایی بخش خصوصی، 
شــاهد کاهش یک درصدی بوده است. این رقم در فصل پاییز منفی 
۷/ 0درصد اســت. با این حال این میزان کوچک  تر شــدن مصرف 
بخش خصوصی در فصل پاییز نســبت به گذشته قابل قبول تر بوده 
و رشــد منفی کمتری را تجربه کرده است. در مقابل میزان مصرف 

دولت، شاهد رشد 8/1درصدی بوده است. 
نگاهی به بخش ماشین آلات و ساختمان

نکته قابل توجه و مثبتی که در آمار منتشرشــده به چشم می خورد، 

مثبت شدن تشکیل ســرمایه ثابت ناخالص است؛ به طوری که در 9 
ماه ابتدایی ســال جاری ۶/ 0درصد و در پاییز 4/۶درصد رشد را ثبت 
کرده است. این رشــد در هر دو بخش ماشین آلات و ساختمان رخ 
داده اســت و هر دو بخش چه در آمــار 9 ماهه و چه در فصل پاییز 

شاهد رشد مثبت بوده اند.
رشد منفی صادرات و واردات

به رغم روند مثبت رشــد اقتصادی در بخش های مختلف، صادرات و 
واردات کالا و خدمات شاهد رشد منفی بوده اند؛ به گونه ای که براساس 
آمار منتشرشــده در 9 ماه ابتدایی سال جاری صادرات کالا و خدمات 
41/8درصد و واردات کالا و خدمات 80/۷درصد کوچک تر شده اند. 
این رقــم در فصل پاییز برای بخش صــادرات منفی۲4/1درصد و 
برای بخش واردات منفی 89/۲درصد بوده اســت. به این ترتیب در 
9ماه اول امســال، مصرف خصوصی، صادرات و واردات رشد منفی 
را تجربه کرده اند و مصرف دولت و تشــکیل ســرمایه ثابت، شاهد 

رشد مثبت بوده اند.  
آمار آقای رئیس از رشد اقتصادی

اکنون رییس کل بانک مرکزی از رشد اقتصادی مثبت در سه ماهه 
سوم سال جاری و خروج اقتصاد کشور از رکود خبر داد و اعام کرد 
که جزئیات رشــد بخش های مختلف اقتصادی کشــور اوایل هفته 

پیش رو منتشر خواهد شد.
عبدالناصر همتی در یادداشــتی اینســتاگرامی اعام کرد: براساس 
گزارش اداره حســاب های اقتصادی بانک مرکزی رشــد اقتصادی 
کشور که از فصل دوم سال جاری مثبت شده بود، در سه ماهه سوم 

سال نیز مثبت بوده است. 
وی افزود: رشــد مثبت 3.9 درصد با نفت و مثبت ۲.9 درصد بدون 
نفت در ســه ماهه سوم سال ثبت شده است. بنابراین، اقتصاد در دو 
فصل متوالی دوم و سوم سال 1399 رشد مثبت داشت. لذا، امروز با 
اطمینان می توان از گذر اقتصاد ایران از دوره ســخت تحریم و رکود 

ناشی از آن و ورود به دوره رشد مجدد اقتصادی خبر داد. 
همتی خاطرنشــان کرد: با توجه به تداوم تحریــم حداکثری علیه 
ایران و شیوع کرونا، که موجب رکود و رشد منفی شدید در بسیاری 
کشــورها شده اســت، رشــد حاصله مهم و حاصل اجرای اقتصاد 

مقاومتی و نماد جهش تولید در شرایط تحریم است. 
رییس کل بانک مرکزی خاطرنشــان کرد: جزئیات رشد بخش های 
مختلف اقتصادی کشــور اوایل هفته پیش رو اعام خواهد شد. این 
اتفــاق خوب نتیجه مقاومت مردم، قــدرت انعطاف اقتصاد ایران در 
مقابل شــوک های وارده به آن است و امیدوارم فصل های آینده نیز 

رشد اقتصاد تداوم پیدا کند.
یک اقتصاددان و اســتاد دانشگاه در خصوص این موضوع می گوید: 
واژه هایی که سیاستمداران و سیاستگذاران برای نشان دادن عملکرد 
خود از آن استفاده می کنند مقداری تخصصی اند، اما اگر مردم خوب 

متوجه شوند، قضاوت اشتباه نمی کنند.
رشد اقتصادی از دیدگاه متخصصان

 مرتضی افقه در گفتگو با »صبح امروز« بیان می کند: رشد اقتصادی 
می تواند اتفاق افتاده باشد اما باید توجه داشت که رشد یعنی افزایش 

تولید ملی، که این امر بدین معنا اســت که اگر ما بیشتر از سال قبل 
نفت بفروشیم تولید ملی افزایش پیدا می کند.

منافع رشد اقتصادی کجا می رود؟
وی تصریح می کند: در ادبیات اقتصادی سال ها است که بحث رشد 
به تنهایی ماک رفاه و بهبود وضعیت معیشتی مردم تلقی نمی شود 
بنابراین رشد می تواند وجود داشــته باشد و تولید ملی بالا برود، اما 
توزیع درآمــد بهبود پیدا نکند و درآمد حاصل از رشــد نصیب عده  

خاصی شود.
اســتاد اقتصاد دانشگاه اهواز ادامه می دهد: سال ها است که در ایران 
هم تقریباً رشد به این ترتیب است. ما در کنار رشد باید شاخص هایی 
مثل ضریب جینی و عوامل دیگری که توزیع درآمد را نشان می دهند 
بررســی کنیم، تا بفهمیم آیا منافع این رشد به تمام مردم رسیده یا 

به تعداد کمی از آنها.
آیا رشد اقتصادی، منجربه اشتغال شده است؟

وی با بیان اینکه باید ببینیم این رشــد منجر به اشــتغال هم شده 
یا خیر، عنوان می کند: می شــود رشــد و تولید ملی اتفاق بیفتد اما 
اشتغال بیشتری ایجاد نشــود که این موضوع با صنایعی که به آنها 
ســرمایه بر می گوییم رخ می دهد، در صنایع سرمایه بر از تکنولوژی 
اســتفاده می کنند نه از نیروی کار، بنابرایــن تولید ملی بالا می رود 
اما چون کارخانه ها اتوماتیک هســتند و نیروی کار کمتری استفاده 
می کنند اشــتغال بیشــتری ایجاد نمی کند، با این حساب نابرابری 

کمتر نمی شود وفقر نیز کاهش نمی یابد.
این اقتصاد دان در پایان می گو ید: رشدی که توسط بانک مرکزی و 
اداره آمار کشور اعام شده، اگر در همین حد بماند زیاد به نفع مردم 
نیســت، اما اگر تداوم پیدا کند ممکن اســت در میان مدت مطلوب 

تلقی شود.
وعده ای که تحقق نیافت

انتشــار آمارهای اقتصادی در ســال های اخیر همــواره تحت تاثیر 
تصمیمات سیاسی بوده اســت. در فاصله سال های 138۷ تا 1394 
بانــک مرکزی و مرکز آمــار ایران به تناوب نظم انتشــار آمار های 
اقتصادی را از بین می بردند. سال 139۶ بانک مرکزی با انتشار یک 
»تقویم آماری«، وعده داد نرخ تورم هر ماه را تا روز پنجم ماه بعد و 
نرخ رشد اقتصادی هر فصل را تا هفته پایانی فصل بعد منتشر کند، 

اما این وعده هیچ گاه عملی نشد.
در چنین شرایطی، شاید انتظار جلب اعتماد عمومی به آمار هایی که 
اعام آنها وابســته به نظر سیاستمداران است، چندان معقول نباشد. 
حتی اگر بپذیریم که فرآیند تولید آمار ها توسط کارشناسان بی طرف 

صورت می گیرد.
آنچــه دولت و بانک مرکزی درباره رشــد اقتصادی عنوان می کنند 
صحت دارد، به عبارتی رشــد اتفاق افتاده، اما در یک بررسی کوتاه 
می توان متوجه شد که بر روی سفره و معیشت مردم مشهود نیست. 
با نگاه عمیق تر به رشد اقتصادی شش ماهه اول سال 99 با قاطعیت 
می توان گفت به هیچ وجه رشــد اقتصادی عنوان شــده، نه تنها بر 
زندگی مردم تاثیر خوبی نداشــته، بلکه اثرات منفی آن معیشت آنها 

را سخت تر کرده است.

رشداقتصادیسال99چقدربهنفعمردمبود؟

بهاراقتصاددرفصلخزان
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هم افزایی ایران و کوبا در تولید واکسن 
علیه ویروس کرونا

موسســه فینای کوبا )تولیدکننده واکســن کوبایی ســوبرانا 0۲(  با اســتقبال از آغاز 
کارآزمایی هــای بالینی این واکســن در ایــران گفت: هم افزایی تهــران- هاوانا روند 

پیشرفت ایمن سازی علیه ویروس کرونا را در دو کشور سرعت می بخشد.
به گزارش خبرگزاری کوبایی پرنســا لاتینا، نهاد پزشکی دولتی »بیوکوبا فارما« امروز 
اعام کرد: با ورود یکصد هزار دوز واکسن کوبایی ویروس کرونا به خاک ایران، مرحله 

نهایی مطالعات بالینی این واکسن در ایران به پایان خواهد رسید.
در راستای بخشی از همکاری های هاوانا با کشورهای دیگر برای پیشبرد تولید واکسن 
علیه کووید 19، روز پنج شــنبه )۲1 اسفند( یکصد هزار دوز از واکسن منتخب کوبایی 

سوبرانا 0۲، وارد ایران شد.  
به گفته »ویســنته ورث« مدیر موسسه فینای، سوبرانا 0۲ که مرحله سوم کارآزمایی 
های خود را از هفته گذشــته در کوبا آغاز کرده، براســاس قرارداد قبلی مرحله نهایی 
مطالعات را همانطور که پیش بینی شده بود در کشورهای دیگر از جمله ایران به پایان 

خواهد رساند.
در همین راســتا، اوایل ســال جاری میادی یک توافق همکاری بین موسسه فینای 
کوبا و موسسه پاستور ایران برای اجرای فاز سوم آزمایش های انسانی به طور همزمان 

در دو کشور به امضا رسید.
موسسه فینای در صفحه توئیتر خود با استقبال از آغاز فرآیند مطالعاتی واکسن سوبرانا 
0۲ در ایران گفت: هم افزایی تهران- هاوانا به روند پیشرفت ایمن سازی علیه ویروس 

کرونا در دو کشور سرعت می بخشد.
از ســوی دیگر، »کیانوش جهانپور« سخنگوی سازمان غذا و دارو، روز پنج شنبه ضمن 
اعام خبر ورود یکصد هزار دوز واکســن کوبایی به تهران، گفت: دریافت این واکسن 
ها با هدف اجرای فاز ســوم مطالعات بالینی مولتی ســنتریک مشترک میان دو کشور 

صورت می گیرد.
جهانپور افزود: در صورتی که نتایج نهایی اثربخشــی سوبرانا 0۲ تایید شود، تولید انبوه 
این دارو به طور مشترک در ایران و کوبا به جریان خواهد افتاد. به همین منظور، فناوری 

تولید این دارو در چارچوب توافقات صورت گرفته به تهران منتقل خواهد شد.
به این ترتیب واکسن سوبرانا 0۲، اولین نامزد دارویی این کشور علیه همه گیری است 

که به مرحله سوم و نهایی آزمایش ها رسیده است.
کوبا همزمان چهار نوع واکســن سوبرانا 01، سوبراناپاس، مامبیسا و ابدالا را در برنامه 

تولید خود دارد.
کوبا دوشنبه گذشته )18 اســفند( مرحله سوم آزمایش های انسانی سوبرانا 0۲ را در 8 
مرکز هاوانا بر روی 44 هزار داوطلب آغاز کرد. این کشور با جمعیت حدود 11 میلیون، 
به منظور قطعیت بیشتر نتایج آزمایش واکسن خود، انجام مراحل نهایی کارآزمایی را در 

چند کشور دیگر  در دستور کار خود قرار داده است.
مکزیک برای میزبانی فاز ســوم آزمایش واکســن کوبایی کرونا در حال مذاکره با این 
کشور اســت که به محض پایان بررســی ها و صدور مجوز از سوی سازمان بهداشت 

مکزیک، آن را اعام خواهد کرد.
دولت کوبــا با ابراز امیدواری و خــوش بینی، امکان تولید 100 میلیون دوز واکســن 
سوبرانا۲ را در سال جاری برآورد کرده است که این میزان، واکسیناسیون تمام جمعیت 
این کشور 11 میلیونی و بازدیدکنندگان خارجی را بیش از مقدار موردنیاز کفایت خواهد 

کرد.

یادداشت 

تابلوی ایست شهرهای پرخطر به مسافران
رییســی: در شــهرهای قرمز حتی خــروج از هواپیما، قطار و 

اتوبوس هم نیازمند تست منفی کرونا است
سخنگوی ســتاد ملی مقابله با کرونا با تاکید بر اینکه ویروس 
جهــش یافته را باید جدی گرفــت، گفت: این ویروس جهش 
یافته در ۲8 اســتان کشور شناسایی شــده و در حال گردش 
است.علیرضا رییســی با اشاره به جلسه ســتاد ملی کرونا به 
ریاســت رییس جمهور و حضور دیگر اعضا، با بیان اینکه در 
جلســه امروز مروری بر وضعیت بیماری در ســطح کشور در 
طی بیش از یکســال گذشــته صورت گرفت، گفت: در جلسه 
امروز همه اعضا ضمن گرامیداشت یاد و خاطره شهدای عزیز 
مدافع ســامت، از زحمات کادر بهداشت و درمان در سراسر 
کشــور، از خانه بهداشــت در اقصی نقاط کشور در روستاها تا 
بیمارســتانها و اورژانس و ... تقدیر و تشــکر داشتند. مهمتر از 
همه همکاری مردم در طی این بیش از یک سال گذشته بود. 
سال گذشته مردم فوق العاده همکاری کردند؛ اصناف، کسبه، 
شــرکتهای دانش بنیان، صنعت، نیروی انتظامی، دادستانهای 
سراسر کشور جهت همکاری برای نظارت بر رعایت پروتکلها 
و ... مشارکت فعالانه ای داشــتند و مردم با رعایت پروتکلها 
و کمکهای مومنانه بســیار همراهی کردنــد. همچنین علما، 
اندیشــمندان، متخصصان و در راس همه، مقام معظم رهبری 
به عنوان الگوی عملی بســیار کمک کردند که جای تقدیر و 

تشکر دارد.

به نوشته ایسنا، وی درباره وضعیت ویروس کرونا در دنیا گفت: 
هنوز ویروس کرونا در دنیا تاخت و تاز می کند. در کشــوری 
مثل برزیل بــا ویروس جهش یافته میزان ابتا و مرگ و میر 
دارد افزایش می یابد؛ همانطوری که این تجربه در انگلســتان 
بود و ویروس جهش یافته انگلیســی باعث شد تعداد بیماران 
زیاد شــده و در بیمارستانها و بخشــهای ویژه بستری شوند و 

تعداد زیادی هم فوت کردند.
گردش کرونای انگلیسی در ۲8 استان کشور

رییسی با اشــاره به گردش ویروس انگلیســی در ۲8 استان 
کشــورمان، ادامه داد: در ســطح کشــور وضعیت فعلی اغلب 
اســتانها نسبتا پایدار است، اما این شرایط شکننده است و باید 

به دقت این وضعیت را حفظ کنیم.
وی با اشــاره به اقدامــات ویژه ای که از آذرماه در راســتای 
کنترل کرونا در کشور انجام شده، گفت: به دنبال این اقدامات 
و همچنین همکاری خوب مردم، باعث شــده وضعیت نسبتا 
پایداری در کشــور را شاهد باشــیم. اما ویروس جهش یافته 
در ۲8 اســتان کشور در گردش است و همانطور که می دانیم 
مردم عزیز و قهرمان خوزستان که دین بزرگی بر گردن همه 
ایرانیان دارند، درگیر این بیماری هســتند و میزان زیادی ابتا 

در سطح این استان وجود دارد.
خروج چند شهرستان در خوزستان از وضعیت قرمز

رییســی گفت: خوشــبختانه با رعایت خوبی که در اســتان 

خوزســتان اتفاق افتاده، در برخی شهرســتانهای این استان 
امید می رود که به زودی بتوانیم شــاهد باشــیم مردم عزیز 
بر این ویــروس فائق آیند. اقداماتی که در شــادگان، هویزه، 
خرمشهر و دشــت آزادگان اتفاق افتاد و باعث شد از وضعیت 
قرمز خارج شدند و به سمت نارنجی حرکت می کنند و بعضی 
از شهرســتان ها نیز از وضعیت نارنجی به سمت زرد حرکت 

کردند و این موضوع جای خوشحالی است.
ســخنگوی ســتاد ملی مقابله با کرونا تاکید کرد: البته میزان 
رعایت پروتکلها همچنان باید افزایش یابد و باید مراقب باشیم 

که پیک و خیز جدیدی اتفاق نیفتد.
تا حد امکان سفر نروید 

رییســی همچنین ضمن تبریک فرا رســیدن سال نو، گفت: 
امیدواریم مردم پروتکل ها را رعایت کنند و بر اســاس توصیه 
متخصصین، مقــام معظم رهبری، وزیر بهداشــت و... تا حد 
امکان از ســفرهای غیرضروری خودداری کنند تابدون ایجاد 
خیز جدید بیماری عید و ســال نو را پشــت سر بگذاریم. ان 
شــاءالله روند واکسیناسیون کامل می شــود و مطمئن هستیم 
سال آینده از مهر ماه به بعد پس از اینکه واکسیناسیون قسمت 
اعظمی از مردم انجام شود وضعیت خیلی بهتری داشته باشیم.

سفر در شهرهای قرمز و نارنجی ممنوع
رئیســی افزود: مقرر شد تا در شــهرهای قرمز و نارنجی سفر 
صــورت نگیرد. در شــهر قرمز حتی برای خــروج با هواپیما، 

قطار و اتوبوس نیازمند تســت منفی کرونا است تا اجازه سفر 
داشــته باشند. در مورد خودروهای شخصی نیز ورود پاکهای 
غیربومی در شهرهای قرمز و همچنین پاک بومی شهر قرمز 

به سایر شهرها ممنوع است.
میزان واردات واکسن های خارجی تا کنون 

وی در مورد میزان واردات واکســن های خارجی، اظهار کرد: 
تاکنون 410 هزار دوز واکســن اســپوتنیک روسی، ۲40 هزار 
دوز واکسن سینوفارم، از بهارات هندوستان تاکنون 1۲5 هزار 
دوز به دســتمان رسیده و قرار اســت 3۷5 هزار دوز دوشنبه 
برســد و 100 هزار دوز نیز واکسن کوبایی به دستمان رسیده 
اســت. در مجموع حدود یک میلیون و ۲۶0 هزار دوز واکسن 
به دســتمان رســیده اســت و در این هفته برنامه گسترده ای 
برای واکسیناســیون کادر درمان و گروه آسیب پذیر داریم تا 
بر اســاس قولمان پیش از ســال نو گروهی را که اعام کرده 
بودیم واکسینه کنیم.معاون بهداشت وزارت بهداشت در خاتمه 
از همراهی مردم و کمک همدلانه آنها تشکر کرد و گفت: در 
طول یکســال اخیر مردم، کسبه، اصناف، همکاران بهداشتی، 
کادر درمان، قــوه قضاییه، نیروی انتظامی، مجلس شــورای 
اســامی و... همکاری خوبی داشتند و حتی کادر درمان پیش 
از شــیوع کرونا هم در حال نوشتن پروتکل ها و کنترل مرزها 
بودند. امیدوارم ســال خوبی توام با ســامتی در پیش داشته 

باشیم.

صبحامروزوضعیتمدرسانمدارسغیرانتفاعیرابررسیمیکند؛

معلمانیبدون
امنیتشغلی

نایب رئیس فراکســیون فرهنگیان مجلس با تأکید بر 
ضرورت اجرای قانون برای معلمان مدارس غیرانتفاعی، 
از طرح مجلس به منظور برگــزاری آزمون برای همه 
معلمان غیر رسمی در آموزش و پرورش خبر داد و گفت: 
بر این اساس، سوابق معلمان از جمله مدارس غیرانتفاعی 
 در آزمون اســتخدامی به عنوان امتیاز مثبت محاســبه 
خواهد شــد.به گزارش صبح امروز رحمت اله نوروزی با 
اشاره به مشــکات فراوان معلمان غیرانتفاعی، عنوان 
کرد: بسیاری از معلمان با گزینش آموزش و پرورش در 
اســتان های مختلف و با سوابقی تا ۲0 سال با مدارک 
کارشناسی و کارشناسی ارشــد حتی دکترا مشغول به 
تدریس درمقاطع مختلف هســتند ولی هیچ حمایتی از 

آموزش و پرورش را دریافت نمی کنند. 

پرداخت حقوق 600 تا 800 هزار تومانی به معلمان 
همخوانی با تورم موجود ندارد

نماینده مردم علی آباد کتول در مجلس شورای اسامی، 
حقوق معلمان غیرانتفاعی را بســیار پایین دانســت و 
گفت: میانگین حقوقی این افراد بین ۶00 تا 800 هزار 
تومان اســت که به هیچ وجه با تورم موجود درجامعه 

همخوانی ندارد. 
بسیاری از معلمان مدارس غیرانتفاعی بیمه نیستند

وی نداشــتن بیمه را یکی دیگر از مشــکات معلمان 
غیرانتفاعــی خواند و افزود: این افراد یا بطور کلی فاقد 
بیمه هستند یا 15 درصد از کارکنان از بیمه های ۷ الی 
15 روزه درماه بهره مند هستند آن هم از حقوق اندک 

خودشان پرداخت می کنند.

امنیت شغلی؛ معضلی در مدارس غیرانتفاعی
نوروزی عدم امنیت شغلی این قشر زحمتکش و شریف 
جامعه که اغلب دارای ســابقه و مهــارت کافی در امر 
تدریس هستند را نیز ناعدلانه دانست و گفت: متأسفانه 
شاهدیم که با کوچکترین اتفاق نظیر بارداری، اعتراض 
به میزان حقوق، بیماری وغیره، این معلمان دلســوز از 

کار بیکار می شوند که این مسئله نیز عادلانه نیست.
این نماینده مــردم در مجلس تأکید کــرد: قانون کار 
برای معلمان مدارس غیرانتفاعی باید رعایت شــود و 
ضمن پرداخت حداقل حقوق تعیین شــده این عزیزان 
باید از بیمه و حداقل های ذکر شــده در قانون بهره مند 
شــوند. معلمان باید بدانند هرگونــه تخلفی بر خاف 
موازین قانونی قابل پیگیری خواهد بود و متخلفان باید 

پاسخگو باشــند. وی با تأکید بر اینکه سوابق معلمان 
مــدارس غیرانتفاعی در آزمون اســتخدامی ذیل طرح 
کمیســیون آموزش و تحقیقــات در نظر گرفته خواهد 
شد، گفت: تأکید مجلس بر رعایت قانون برای معلمان 
مدارس غیرانتفاعی و ســاماندهی این عزیزان است که 
امیدواریم با برگزاری آزمون استخدامی و لحاظ سوابق 

این معلمان در آزمون، حق معلمان تضییع نشود.
نایب رئیس فراکســیون فرهنگیان مجلس اضافه کرد: 
در طرح کمیســیون آموزش مجلس که تقدیم  هیأت 
رئیســه شده تأکید شــده که ســوابق همه معلمان از 
جمله ســوابق معلمان حق التدریس، خرید خدماتی و 
غیرانتفاعی در آزمون استخدامی به عنوان امتیاز مثبت 

لحاظ شود.
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مجموعه داستان »آماده ترور باش«
» پاکتــی را به طرفــم دراز کرده: از زیر درِ حیاط انداختن تو. از دســتش 
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است.  خیس  کمی  می گیرم. 
راه  رویــش  مورچه  دوتــا 
می رونــد. خم می شــوم و 
می کنم  فــوت  را  مورچه ها 
روی زمیــن. رویش اســم مرا 
نوشته. تمبر ندارد. درش را که 
باز می کنم، یــک کاغذ کاهی 
نوشته:  رویش  بیرون می کشم؛ 

آماده ترور باش!«
داســتان های ایــن کتــاب از 
علی براتی کجوان مــا را به روزهای امیدبخش و 
سرنوشت  ســاز انقاب پیوند می دهد و با امواج پر 

خروش بهمن پنجاه و هفت همراه می کند.
براتــی با نثری روان و ریتمی مناســب حوادثی جالب و تامل برانگیــز را روایت می کند که 

خواننده را با فضای آن روزها آشنا و به عمق ماجرا رهنمون می سازد.
داستان پسر نوجوانی که بسته حاوی اعامیه ها را در میان نگاه های جست و جوگرانه ماموران 
ساواک به مقصد می رساند، خواهری نگران که کیفی پر از اعامیه را جابه جا می کند و پسری 
که به امر مادرش در ساعات حکومت نظامی نوار سخنرانی ای را به دست صاحبش می رساند 

را در مجموعه داستان »آماده ترور باش« خواهید خواند.
مجموعه داســتان »آماده ترور باش« نوشته  علی براتی کجوان را نشر صاد در 19۶ صفحه 
رهســپار بازار کتاب کرده است.نسخه ی الکترونیکی کتاب را می توانید در طاقچه بخوانید و 

نسخه ی کاغذی آن نیز قابل سفارش در سایت نشر صاد به نشانی Saadpub.ir  است.

ابلاغ مراتب ثبت ملی ۱۸ اثر طبیعی به 
استاندار خراسان رضوی

وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی در نامه های جداگانه مراتب ثبت 18 اثر طبیعی 
در فهرست میراث طبیعی  ملی را به استاندار خراسان رضوی اباغ کرد.

به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از میراث آریا، علی اصغر مونسان در نامه ای به استاندار 
خراســان رضوی درباره ثبت منظر طبیعی هفت حوض نوشــت: در اجرای تبصره ماده ۲ قانون 
تشکیل سازمان میراث فرهنگی کشور مصوب دی 138۲ و آیین نامه اجرایی آن، مصوب چهارم 
مرداد 1384 به شماره ۲۶9۷5/ت 3۲915ه، هیات محترم وزیران با موضوع ثبت میراث طبیعی 
ارزشمند کشور در فهرست میراث طبیعی ملی، منظر طبیعی هفت حوض واقع در استان خراسان 
رضوی، شهرستان بینالود، بخش طرقبه، دهستان طرقبه پس از تشریفات قانونی لازم به شماره 
598 مورخ ۶ شهریور 98 که در فهرست میراث طبیعی ملی کشور به ثبت رسید، اباغ می شود.

وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی تاکید کرد: اثر مذکور )منظر طبیعی هفت حوض( 
ضمن رعایت حقوق مالکانه، تحت نظارت و حمایت این وزارت اســت و تدوین ظوابط حفاظتی 
و تعییــن عرصه و حریم این اثر بر عهده این وزارت خواهد بود، هرگونه دخل و تصرف یا اقدام 

و عملیاتی که منجر به تخریب یا تغییر در اصالت اثر شود، ممنوع است.«
مونسان همچنین در 1۷ نامه مشابه و جداگانه دیگر ثبت ملی هفده اثر طبیعی  ملی را به استاندار 

خراسان رضوی به شرح زیر اباغ کرده است.

چرا »پایتخت ۷« ساخته نشد؟
در شرایطی که در مقطعی از سال زمزمه ساخت سری هفتم از سریال »پایتخت« به گوش می 
رســید، در نهایت تلویزیون نوروز 1400 به پخش قسمت های جدید و باقیمانده از فصل ششم 

این سریال اکتفا کرد.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایســنا، شبکه اول سیما مدتی است که بازپخش 
خاصه قســمت های سری ششم از مجموعه نوروزی »پایتخت« را آغاز کرده و قرار است در 
ادامه در روزهای ۲9 و 30 اســفند ماه، دو قسمتی که وعده ساخت آن در همان نوروز 99 داده 

شده بود را روی آنتن ببرد.
این قسمت های جدید تحت تاثیر کرونا، به موضوعاتی در این ارتباط خواهد پرداخت.

اما در شــرایطی که در مقطعی از نیمه دوم ســال، خبر ساخت »پایتخت ۷« برای نوروز 1400 
به گوش می رســید، در نهایت حاشــیه هایی چون اعام درخواست دستمزد بالا توسط برخی 
عوامل توسط تعدادی از رسانه ها و همچنین تاکید بر حذف عده ای دیگر از بازیگران از سوی 

تلویزیون، در نهایت سازندگان را به اعام خبری مبنی بر انصراف از ساخت رهنمون کرد.
پس از آن تا مدتی خبری از ســاخت »پایتخت ۷« نبود تا اینکه از سوی گروه سازندگان اعام 
شد که طبق وعده ای که به مخاطبان برای تولید قسمت های پایانی سری ششم داده اند، این 

قسمت ها قرار است ساخته شود.
تلویزیون زمان پخش را انتهای ســال 99 اعام کرد و در ادامه هم تاریخ دقیق، دو روز پایانی 
اســفند ماه اعام شــد. اما در این فاصله رییس صداوســیما هم در دیداری با سیروس مقدم ـ 
کارگردان پایتخت ـ گفت وگویی را درباره ســکانس حاشــیه دار فصل ششم و همچنین ادامه 

ساخت »پایتخت ۷« انجام دادند.
در نهایت روز گذشــته، ۲3 اسفند ماه، حمید شاه آبادی، معاون سیما که برای اعام برنامه های 
نوروزی تلویزیون در جمع خبرنگاران حاضر شــده بود، در پاســخ به پرسشــی درباره ســاخت 
»پایتخت ۷« اینگونه عنوان کرد: »تصمیم ما برای ســاخت »پایتخت ۷« جدی است؛ صحبت 
ها انجام شــده و ما فقط به خاطر اینکه عجله ای نشــود و فیلمنامه به درســتی نوشــته شود، 
»پایتخت ۷« را برای نوروز 1400 نداشتیم؛ چراکه برای ما محتوا و فیلمنامه بسیار مهم است.«

انبار« نامزد بهترین فیلم کوتاه جشنواره گِبِک 
شد

 Gbeck Future film« فیلم کوتاه انبار نامزد بهترین فیلم  کوتاه در جشــنواره ســالانه گبک
Festival« شد.

 Gbeck( به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از هنرآناین، جشــنواره فیلم آینده گبک
Future Film Festival( مسابقه ای از فیلم های اصلی است که توسط سازندگان فیلم از سراسر 
جهان خلق شــده و برای کشف و حمایت از فیلمسازان جوان طراحی شده است. جشنواره فیلم 
آینده گبک بر رســانه های جدید و فیلمســازان جوان تمرکز دارد. بسیاری از فیلمسازان بزرگ 
جوان توســط این رویداد پرورش یافته اند و بسیاری از فیلم های عالی در مراحل انتخاب کشف 

شده اند.
لیســت کوتاه هفتمین دوره GbeckFF در فوریه ۲0۲1 منتشر می شــود و برندگان در آوریل 
معرفی می شــوند.  نمایــش فیلم آینده Gbeck ۲0۲1 در آوریل در جزیــره پرنس ادوارد ارایه 
می شــود. این رویداد در دو بخش »فیلم کوتاه« و »فیلم بلند« و در ســه ژانر درام، مســتند و 
انیمیشــن برگزار می شــود.  زمان بندی فیلم های کوتاه کم تر از 30 دقیقه و فیلم های بلند بیش 

از ۶0 دقیقه است.
جشــنواره Gbeck Future film Festival برای هفتمین سال برگزاری خود در کشور کانادا از 
تاریخ دو تا  چهار آپریل به صورت حضوری و در جزیره پرنس ادوارد برگزار خواهد شــد. فیلم 
کوتاه »انبار« با محور قرار دادن کارکنان یک انبار ضایعات کاغذ، داســتانی جنائی_ اجتماعی 

را دنبال می کند.
هامون سیدی، علی یعقوبی، محمدرضا هال زاده، اودین روشن، فاضل قنادی، علی پیله ور، شیوا 
سرمست، وحیده اکبری نسب، مرتضی حسینی راد، وحید باقری و حامد کریوند بازیگرانی هستند 

که در این اثر به ایفای نقش پرداختند.

کافه کتاب

خبر ابراهیمی:درشرایط
کنونیبررسیآگاهیهایسیاسی
وفرهنگینسلجوانوحتی
نوجوانکهدرمعرضمواجهه
مستقیمباانواعامواجاطلاعاتی
ضدونقیضقرارگرفتند،بسیار
حائزاهمیتاست.چراکه
نوجوانانامروز،آیندهسازان
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یادبودی برای هنرمندان و فرهیختگان درگذشته سال ۹۹

 برگزاری کنفرانس باستان شناسی ایران و فرانسه

یادبود هنرمندان، نویســندگان، شاعران وخبرنگارانی که در 
سال کروناییِ 99 فوت شده اند برگزار می شود.

به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایسنا، »عمارت 
خط سوم« در نظر دارد مراســمی را ۲5 اسفند ماه با عنوان 
یادبود هنرمندان، نویســندگان، شــاعران و خبرنگاران فوت 

شده در سال 99 برگزار کند.
در ســال 1399 که به نام ســال کرونایی از آن یاد می شود 
تعداد قابل توجهی از هنرمنــدان و فعالان حوزه فرهنگ و 
رسانه چشم از دنیا فرو بستند که دلیل فوت بسیاری از آن ها 

کرونا بود.

مجموعــه »عمارت خط ســوم« در زیر مجموعه موسســه 
فرهنگی هنری » خط ســوم هنــر« درنظر دارد در روزهای 
پایانی ســال مراسمی را برای زنده نگاه داشتن نام و یاد این 

هنرمندان برگزار کند.
در اطاعیــه این مراســم آمده اســت: با احتــرام به همه 
درگذشتگان ســال 1399 به ویژه آن هایی که به دلیل ابتا 
به ویروس کرونا چشــم از این دنیا فرو بستند و با ایستادن 
به احترام شــهدای کادر درمان در مسیر مبارزه با همه گیری 
کرونا، بر آن شــده ایم تا در روزهای پایانی سال، زنده کنیم 
یــاد هنرمندان و فرهیختگانی را که به دلیل شــرایط حاکم 

به خاطر اجرای شــیوه نامه بهداشــتی، غریبانه و شــاید بی 
خداحافظی عرصه فرهنگ و هنر را ترک کردند. می خواهیم 
ساده و بی آلایش در فضای مناسب و با پرهیز از تجمع، هر 
کدام دقایقی در محل عمارت خط سوم حاضر شده و شمعی 
به یاد آن ها روشــن و نام آن ها را بر لوحی ثبت کنیم. سهم 
هر کدام از ما روشــن کردن یک شمع و نوشتن نام یکی از 

هنرمندان فوت شده است.«
مراســم یادبود هنرمندان، نویسندگان، شاعران و خبرنگاران 
فوت شده در سال 99 ساعت 18 تا ۲0 در فضای باز  عمارت 
خط ســوم به آدرس خیابان ولیعصر )عج(، پایین تر از تئاتر 

شــهر، خیابان هاشمی فر، بن بســت صاحب الزمان برگزار 
می شود.

ویدئو کنفرانس »ایران: باستان شناســی و همکاری های فرانسه 
و ایران« با حمایت و همکاری موزه لوور روز پنجشــنبه برگزار 

می شود.
بــه گزارش روزنامه »صبــح امروز« و به نقــل از ایرنا، در این 
کنفرانس که به همت مرکز ایران و فرانســه عصر پنجشنبه ۲8 
اســفندماه برابر با 18 مارس از ساعت  18 تا ۲0 به وقت پاریس 
برگزار می شــود، تقویت مناســبات و همکاری های فرهنگی و 

هنری دو کشور دنبال می شود.

یانیــک لینتــز Yannick LINTZ ـ مدیر دپارتمــان هنرهای 
اســامی موزه لوور ـ آریان تومــا Ariane THOMAS ـ مدیر 
 Rocco دپارتمان آثار باستان شــرقی موزه لوور ـ ، روکو رانت
RANTE ـ محقق و باستان شــناس در موزه لــوور ـ، روح الله 
شــیرازی ـ مدرس و محقق در دانشــگاه سیستان و بلوچستان 
زاهدان و مدیر انستیتو ملی تحقیقات باستان شناسی )ICAR( در 
تهران ـ، ژولین کنی Julien CUNI  ـ باستان شناس و متصدی 
در دپارتمان آثار باســتان  شــرقی موزه لوور ـ، ژان کلود ووآزن 

Jean-Claude VOISIN ـ مورخ، باستان شــناس و نویسنده 
ـ، آرزو رسولی ـ مدرس دانشــگاه و عضوت هیات علمی گروه 
 Sébastien ِتاریخِ دانشــگاه شهید بهشتی ـ، سباســتین گوند
GONDET ـ باستان شــناس و محقق در مرکز ملی تحقیقات 
فرانســه CNRS ـ و بنجامین موتــن Benjamin MUTIN ـ 
محقق وابسته در گروه باستان شناسی آسیای مرکزی مرکز ملی 
تحقیقات فرانســه ـ، به عنوان سخنران در این کنفرانس حضور 
دارند.عاقه منــدان به حضور در این ویدئو کنفرانس می توانند تا 

contact@ پایان روز چهارشــنبه ۲۷ اسفندماه از طریق ایمیل
france-iran.org مکاتبــه و اقدام به دریافت لینک حضور در 
جلسه کنند.لوور فرانســه پیش تر همکاری های دیگری با ایران 
برای برگزاری نمایشگاه داشته است. در اسفند سال 139۶ آثاری 
از لوور به مدت ســه ماه در موزه ملی در تهران نمایش داده شد. 
همزمان با آن، نمایشگاهی با عنوان »باغ رز؛ شاهکار هنر پارسی 
در قــرن نوزدم« با نگاه به دوره قاجار در گالری لوور در شــهر 

لانس فرانسه برپا شد.

بررسیتاثیراتتهاجمفرهنگیبرنسلنوجوانکنونی؛

وقتیهمهخوابیم
پیشرفت  به  رو  در جامعه 
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به  تنها  تهاجم  کنونی، 
باز  آن  ابتدایی  معنای 
نمی گردد و فقط نبرد 
شــامل  را  فیزیکــی 
نمی شود. تهاجم می تواند 
یا  سیاســی  اقتصــادی، 
این  در  باشــد.  فرهنگی 
بین تهاجم فرهنگی یکی 
از مهمترین زیرشاخه های 
تهاجم محسوب می گردد. 
چراکه ریشه های اصیل یک فرهنگ را نشانه 
می گیرد و بــا برنامه ریزی دقیــق و البته با 
اســتفاده از شــیوه ها و ابزار نوین و امکانات 
متعدد، در راه سست کردن باورها، دگرگونی 
ارزش ها، انحراف  اندیشــه ها، تغییر و تبدیل 
آداب و ســنن و نابودی اصول اخاقی حاکم 

بر یک جامعه گام بر می دارد.
فرهنگ نیز مقوله وســیعی است که تاکنون 
آن صورت  درخصــوص  فراوانی  بحث های 
گرفتــه و بیش از پانصد تعریف ذکر شــده 
است. در یک تعریف خاصه می توان گفت 
که فرهنگ شــامل شــناخت ها و باورهای 
انسان، ارزش ها، گرایش ها، رفتارها و کردارها 
می باشد و مایه های فکری و ارزشی است که 
رفتارهای اختیاری و اجتماعی انسان، تحت 

تاثیر آنها قرار می گیرد.
با این پیش توضیحات خواستیم یادآور شویم 
که جامعه امروز نیازمند رصد هرچه بیشــتر 
است تا نسل نوپای جوان و نوجوان کنونی را 

از هرگونه تهاجم حفظ کند.
جنجال سازی و چالش های تخریب فرهنگی

در چنــد روز اخیــر ویدئویــی در صفحات 
مختلف مجازی در حال دست به دست شدن 
است. موزیک ویدئوی شخص معلوم الحالی 
به نام ساســان حیدری که طی این سال ها 
برای بار چندم، جامعه هدف خود را به خوبی 
تشخیص داده و سعی در تغییر باورهای آنها 
دارد. ویدئویــی که حالا دیگر کم تر کســی 
اســت که آن را ندیده باشد، یا ماجرایش را 

نداند.
ایــن خواننــده جنجالی و پرحاشــیه  که در 
ســال های قبل با ادبیات ســخیف، اما ریتم 
شــاد غالبا افرد کم ســن و بــی تجربه ای 
مانند کــودکان و نوجوانــان را تحت تاثیر 
قرار مــی داد و ویدئوهــای رقص بچه های 
محصل بــا آهنگ هایش، منجر به برخورد با 
گروهی از معلمان و رقــص کادر درمانی با 
آهنگ دکترش، در روزهای نخست کرونایی 

چالش ساز شــده بود، این بار با بازی گرفتن 
هنرپیشــه فیلم هــای پورنوگرافی، هراس از 
آثار سوء ساخته هایش را به اوج رسانده است. 
او مدتی اســت که هر سال تنها یک آهنگ 
منتشــر می کند و با آن، جنجال و بحث های 
زیادی بــه پا می ســازد و خود بــه کناری 

می نشیند و از این فضاسازی نان می خورد.
ساترا و نظارت بر پلتفرم های داخلی! 

یک رسانه شناس می گوید: تهاجم فرهنگی 
تولیدات ســال های قبل و محتوای کارهای 
قبلی ایــن فرد نیز چیزی کمتــر از موزیک 
ویدئو جدید او نیست. همان موقع هم وقتی 
ســخن از تهاجم فرهنگی به میان آمده بود، 
عده ای داعیه دفاع برداشــتند و معتقد بودند 
جامعه نیاز به شــادی دارد و نباید با برچسب 
تهاجــم فرهنگی از هر نوع تزریق شــادی 
جلوگیری کرد. اما موضوع این است که اگر 
در همان زمان برخورد مناسب با این معضل 
فرهنگــی صورت می گرفت، امــروز پا فراتر 

گذاشته نمی شد!
خســرو ابراهیمی ادامه می دهد: موضوع این 
است که خواسته یا ناخواسته، بخشی از زمان 
کودکان و نوجوانان در دنیای مجازی سپری 
می شود و اگر نظارت درستی صورت نگیرد، 
این قبیل افــراد بــا برنامه ریزی های دقیق 
خود به مقصودی که هدفشــان بوده است، 

می رسند.
وی با گایه مندی از نظارت ضعیف ساترا بر 
محتوای مجازی ابراز می کند: در کشــور ما 
نظارت بر انتشــار محتوا به درستی به انجام 
نمی رســد و حتی ســاترا که خود را متولی 

نظارت بر محتوای فضای مجازی می داند، در 
همان ابتدا که تیزر یک دقیقه ای این موزیک 
ویدئو منتشر شده بود، نتوانست جلوی انتشار 
آن را در سروش و روبیکا و سایر پلتفرم های 

داخلی بگیرد. 
این مدرس دانشــگاه می افزاید: البته درست 
اســت که هشــتگ ها و محتوای مربوط به 
این ویدئو به ســرعت از روبینو حذف شد، اما 
واقعیتی که ساترا نمی تواند آن را کتمان کند، 
انتشار بالای این موزیک ویدئو از سوی دیگر 
پلتفرم هایی همچون اینستاگرام یا... با تعداد 

بسیار زیاد و سریع بود.
سلاح فرهنگی، باورهای مردم را هدف 

می گیرد
این رسانه شــناس مطرح می کنــد: موضوع 
اصلی آســیب پذیری فرهنگی جامعه ما است 
که به ســادگی اســیر توفان هرســاله یک 
خواننده درجه چندم و موســیقی ســخیف او 

می شود.
ادامــه می دهد: مســلما هیــچ جامعه  وی 
ســرزمینی را نمی تــوان مصــون و مبرا از 
آسیب ها و بحران های فرهنگی دانست. چرا 
که امروزه قدرت های بزرگ اســتعماری به 
دلیل ســیطره بر بنگاه های عظیم تبلیغاتی و 
تعلیماتی، توانسته اند تقریبا تمامی کره زمین 

را تحت پوشش درآورند. 
ابراهیمی با اشــاره به اینکه »هیچ ساحی 
به اندازه ســاح فرهنگی تاثیرگذار نیست« 
تصریح می کند: ســاح فرهنگــی می تواند 
باورهای صحیح را از مردم بگیرد و در مقابل 
باورهای دروغین و ارزش های غلط را به آنها 

تلقین کند.
وی تاکید می کند: در شــرایط کنونی بررسی 
آگاهی های سیاسی و فرهنگی نسل جوان و 
حتی نوجوان که در معرض مواجهه مستقیم 
بــا انواع امواج اطاعاتی ضــد و نقیض قرار 
گرفتند، بســیار حائز اهمیت اســت. چرا که 
نوجوانان امروز، آینده ســازان کشور هستند 
و باید خــوراک فرهنگی صحیح به آنها داده 
شود تا ریشــه های فرهنگی خود را از دست 

ندهیم.
این رسانه شناس در پایان بندی صحبت های 
خود با اشــاره به اینکه »دیده شدن بیماری 
دنیای کنونی اســت« بیــان می کند: از یک 
موضوع نباید غافل شــد. اینکه امثال ساسان 
حیدری، ذکاوت تهاجم فرهنگی برنامه ریزی 
شــده ندارند و ما با نظارت صحیح می توانیم 
به ســادگی جلوی تاثیرگذاری آنها بر روی 
کودکان و نوجوانانمان را بگیریم. واقعیت این 

اســت که این قبیل افراد از ساخت حواشی 
ســود می برند و از آنجایی که به طور معمول 
هنری برای ارائه ندارنــد، برای آنها تنها راه 
برای دیده شدن، استفاده از حاشیه سازی ولو 
منفی اســت. در واقع اصل ماجرا این اســت 
که او می خواهد بر سر زبان ها باشد و برایش 
اهمیتــی ندارد این اتفاق چــه تبعاتی در پی 

دارد. 
شعارهای زیبا و تهاجمی نرم

یــک جامعه شــناس فرهنگی نیــز در این 
زمینه بیــان می کند: برای تســلط به افراد 
آســان ترین و کم هزینه ترین راه، تغییر فکر 
و خط مشــی آنها اســت. این قبیل افراد با 
تلقین مفهوم هایی همچــون اینکه فرهنگ 
شما فرهنگ خوبی نیست، شما متحجرید و 
انواع شعارهای به ظاهر زیبا، سعی در تخریب 
ریشه های فرهنگی شخص مقابل دارند تا با 
اســتفاد از همین نقطه ضعف، به اهداف خود 

دست پیدا کنند.
محمدرضا قربانی بیان می کند:  در درون هر 
فرهنگ، الگوهای متنوعی قابل مشــاهده 
اســت که در جامعه شناسی به این الگوها، 
خرده فرهنــگ می گویــد. خرده فرهنگ، 
فرهنــگ بخشــی از جامعه اســت که در 
عیــن اینکه با فرهنــگ کل جامعه پیوند 
دارد، دارای ویژگی های منحصر به خود نیز 

می باشد. 
وی با اشاره به اینکه »تنوع خرده فرهنگ ها 
که گاه توأم با تعارض با یکدیگر نیز هســت، 
می تواند زمینه ســاز تهاجم فرهنگی باشــد« 
تاکیــد می کند: اگر تمدن و مدنیت پذیری را 

مجموعــه ای از اندوخته های معنوی و مادی 
بدانیــم، خرده فرهنگ ها بخشــی از  جامعه 
مدنیت و تمدن جامعه را شامل می شوند که 

اسباب گسست فرهنگی را فراهم می آورند.
به دیگران درس عبرت بدهید

این جامعه شــناس با اشــاره به ویژگی های 
تهاجــم فرهنگی می افزاید: نبــرد فرهنگی 
در جامعــه دارای دو بعــد اســت. بعد اول 
سخت افزاری یا ســاختاری است که به ابزار 
و اسباب مورد نیاز مانند شبکه های اجتماعی 
یا تبلیغات می پــردازد. بعد دوم نیز کارکردی 
اســت که شــامل زمینه های بــروز تهاجم 

فرهنگی می شود.
وی ادامه می دهد: در بخشی از بعد کارکردی 
انواع جوامع، مورد بررســی قــرار می گیرد. 
جوامعی همچــون خانواده، انــواع رده های 

سنی، جامعه زنان و مردان و...
قربانی معتقد اســت: در جامعه کنونی اشاعه 
فحشــا دیگر بــا راهبردهای ســنتی اتفاق 
نمی افتد و به صورت کاما نامحسوس قشر 
آســیب پذیر جامعه ماننــد نوجوانان را هدف 
قرار می دهد تا در بزرگسالی، خود شخص، با 
فرهنگ ســنتی مقابله کند و این اقدام را نیز 

گام برداشتن به سمت مدرنیته بداند.
وی در پایان بنــدی صحبت های خود مطرح 
این  می کند: بدون تردید اشخاصی همچون 
خواننده به زودی به کشور بازگردانده خواهند 
شــد و مجازات رفتار خــارج از عرف خود را 
خواهنــد دید. بدون تردید این اتفاق می تواند 
از نمونه های مشــابه جلوگیری کند و درس 

عبرتی برای سایرین باشد.
ایراد از ماست...

چندی پیش حمیدرضا عاطفی، مدیر اجرایی 
خانه موســیقی در گفتگویی بیان کرده بود: 
هنگامــی که همه درها و حتــی روزنه ها را 
بــر موســیقی ذی قیمت می بندیــم، طبیعتا 
در حــال بازکردن راه برای آثار بی ارزشــیم. 
گوش کودکان ما، هم چون ضمیرشان، الواح 
ســفیدی اســت که می توان بهترین ها را بر 
آن نقش زد و ایراد ماســت اگــر این لوح را 
در خاموشی و سکوت، ســفید رها کرده ایم. 
پس اکنون در نوجوانی شان هر نقشی بر آن 
بنشــیند، تنها باید خود را شماتت کنیم و نه 

دیگری را... 
در انتهــا به عقیده مــا در موخره این مطلب 
همین یک بند کافی اســت تا اصل کام را 
منتقل کند و امیدواریم روزی شاهد همخوانی 
نوجوانان با آثار فاخر این ســرزمین باشیم و 
صوت شادیمان، گوش هر اجنبی را پر کند. 
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مدیر گردشگری سلامت دانشگاه علوم پزشکی مشهد خبر داد:

کاهش ۸۰ درصدی گردشگران سلامت مشهد 
در سال ۹۹

مدیر گردشــگری سامت دانشگاه علوم پزشکی مشــهد گفت: در سال 98 بیش از ۲۲ هزار بیمار 
خارجی در مشهد بستری شده بودند که این آمار در سال 99 به دلیل شیوع کرونا و ممانعت از صدور 

روادید برای ورود به کشور، به بیش از چهار هزار نفر تنزل داشته است.
به گزارش صبح امروز محمداســماعیل خیامی  در خصوص جایگاه گردشگری سامت مشهد در 
کشــور اظهار کرد: گردشگری سامت در مشــهد به دلیل وجود مزیت های بالای رقابتی از جمله 
بارگاه منور رضوی، مراکز تشخیصی و درمانی تخصصی و فوق تخصصی مجهز و وجود پزشکان و 
کادر درمان حاذق با برخورداری از امکانات مناسب گردشگری و اقامتی، رویکرد مطلوبی برای سفر 
بیماران خارجی به مشهد و انجام امور تشخیصی و درمانی خود ایجاد کرده است؛ تا جایی که در حال 

حاضر مشهد یکی از قطب های گردشگری سامت در کشور محسوب می شود.
وی در پاسخ به این سوال که در سال 99 چه تعداد بیمار خارجی در مشهد بستری شده اند، گفت: در 
طول یک ســال گذشته با توجه به شیوع بیماری کرونا و ممانعت از ورود گردشگران خارجی و عدم 
صدور روادید برای ورود به کشور، گردشگری سامت مشهد اثرات منفی زیادی را متحمل شده است.

مدیر گردشگری سامت دانشگاه علوم پزشکی مشهد اضافه کرد: در سال 1398 بیش از ۲۲ هزار و 
400 بیمار خارجی در مشهد بستری شده بودند و در سال جاری با توجه به افت شدید ورود بیماران، 
این میزان تا اوایل اسفند به 4330 نفر تنزل داشته است؛ عمده این آمار مربوط به ابتدای سال 99 بوده 
که گردشــگران سامت مشهد پیش از شیوع کرونا وارد کشور شده بودند.خیامی ادامه داد: امیدوارم 
پس از رهایی از این بیماری مجددا رویکرد مناســبی جهت مراجعه توریسم پزشکی به شهر مشهد 
ایجاد شود که با توجه به درخواست ها و تقاضاهای انباشته شده برای دریافت ویزای درمانی از سوی 
اتباع سایر کشورها برای سفر به ایران، این مهم محقق شود.وی خاطرنشان کرد: البته در ایام کرونایی، 
مدیریت گردشــگری سامت دانشگاه علوم پزشکی مشــهد جهت ورود بیماران اورژانس خارجی، 
پروتکل های ویژه ای را مصوب کرد تا از سامت اتباع خارجی در خصوص کووید-19، پیش از ورود 
به کشــور و پس از انجام امور درمانی در مشهد و بازگشت به کشور خود، اطمینان حاصل کند.مدیر 
گردشگری سامت دانشگاه علوم پزشکی مشهد در خصوص این که چه کشورهایی بیشترین بستری 
و خدمات درمانی را در مشــهد داشــته اند، تشریح کرد: با توجه به آمارهای ثبت شده در سامانه های 
وزارتی، 9 کشــور افغانستان، عراق، عربستان، بحرین، پاکستان، ترکمنستان، تاجیکستان، الجزایر و 
آنگولا بیشترین مراجعه به مراکز درمانی مشهد را داشته اند.خیامی در مورد مقایسه عملکرد ایران به 
خصوص شهر مشهد نسبت به کشورهای همسایه همچون ترکیه تصریح کرد: امکانات و تجهیزات 
مراکز تشــخیصی و درمانی، دانش و تبحر پزشکان و کادر درمانی مشهد در سطح منطقه کم نظیر 
است. تمام سعی و تاش همکاران ما در مطب ها، موسسات تشخیصی و مراکز درمانی ارائه خدمات 
مطلوب و منطبق با استاندارهای لازم به بیماران بوده و خواهد بود؛ از همین رو حضور بیماران خارجی 
در مشهد و درخواست بالای آنان برای سفر به این شهر، نشان دهنده وضعیت مطلوب و عملکرد مثبت 
نظام درمانی در این زمینه است.وی هم چنین در خصوص تعامل و همکاری سایر ارگان های مشهدی 
گفت: گردشگری سامت و ارائه خدمات مطلوب در این زمینه یک مقوله چند بعدی است که شامل 
ارائه خدمات در کلیه ابعاد گردشــگری و سامت نیز می شود. این خدمات شامل اخذ و تمدید ویزا، 
تهیه بلیت رفت وآمد، برنامه ریزی برای اقامت، برنامه های زیارتی و ســیاحتی، مشاوره های پزشکی، 
انجام امور تشخیصی و درمانی، پیگیری وضعیت بیمار در دوران نقاهت و... می شود.مدیر گردشگری 
سامت دانشگاه علوم پزشکی مشهد اضافه کرد: در این مسیر عاوه بر دانشگاه علوم پزشکی مشهد، 
دستگاه های مختلفی از جمله استانداری خراســان رضوی، اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دستی، سازمان نظام پزشکی، وزارت امور خارجه، پلیس گذرنامه، دستگاه های امنیتی، انتظامی 

و قضایی در ارائه خدمات از مبدا تا مقصد به ایفای نقش می پردازند.

بهره برداری از سه پروژه شهری تا پایان هفته 

معاون عمران، حمل و نقل و ترافیک شــهرداری مشهد گفت: عملیات عمرانی سه پروژه زیرگذر 
شهید برونسی، دسترسی دوم ایستگاه سعدی خط دو قطار شهری و همچنین پایانه اتوبوس خواجه 
ربیع پایان یافته و این پروژه ها آماده بهره برداری هستند.به گزارش صبح امروز، خلیل الله کاظمی 
دراین خصوص افزود: عملیات اجرایی دوربرگردان زیرگذرشــهید برونسی به عنوان بخشی از طرح 
ساماندهی ترافیکی انتهای بولوار وکیل آباد درتاریخ 5 تیرماه امسال آغاز شد. وی اضافه کرد: تامین 
دسترسی خودروها از خروجی طرقبه-شاندیز به بزرگراه آیت الله هاشمی رفسنجانی، تامین دسترسی 
خودروها خروجی از بزرگراه آیت الله هاشمی رفسنجانی به بولوار پیروزی و تامین دسترسی خودروها 
از شهرک های درحال توسعه این منطقه به بولوارهای پیروزی و وکیل آباد از جمله اهداف احداث 
زیرگذر شهید برونسی است.کاظمی ادامه داد: دوربرگردان زیرگذر شهید برونسی با عرض حدود ۷ 
متر، طول حدود 550 متر وعمق ۷ متر دربزرگراه شهید برونسی احداث شده است که طبق زمانبندی 
درنظر گرفته شده آماده بهره برداری است.معاون عمران، حمل و نقل و ترافیک شهرداری مشهد به 
دسترسی دوم ایستگاه میدان سعدی خط دو قطار شهری اشاره و اظهارکرد: دسترسی دوم ایستگاه 

سعدی دارای دو پله برقی و آسانسور جهت استفاده از افراد دارای معلولیت و سالمندان است.
وی تصریح کرد: دسترسی دوم ایستگاه سعدی طی هفته جاری افتتاح و ایستگاه الندشت نیز تا اوایل 
سال 1400آماده بهره برداری خواهد شد.کاظمی با بیان اینکه عملیات تکمیلی ایستگاه سامت نیز 
واقع در پایان خط دو قطار شهری مشهد اکنون درحال انجام است، خاطرنشان کرد: ایستگاه سامت 
به عنوان ایستگاه سوار نیز عمل خواهد کرد و شهروندان می توانند در این ایستگاه خودروهای خود 

را پارک کرده و با استفاده از قطار شهری ادامه مسیر بدهند.
معاون عمران، حمل و نقل و ترافیک شــهرداری مشهد ادامه داد: ایستگاه پارک سوار سامت که 
جزو آخرین پازل های خط دو قطار شهری مشهد خواهد بود، حداکثر تا اردیبهشت سال 1400 به 

بهره برداری خواهد رسید.
وی درادامه به احداث پایانه اتوبوس خواجه ربیع مشهد نیز اشاره کرد و گفت: درحال حاضر 13 خط 
با 130 دستگاه اتوبوس حاشیه آرامگاه خواجه ربیع در مجاورت منازل مسکونی توقف دارند که این 
امر در کنار ایجاد ترافیک سنگین، ایجاد آلودگی صوتی را به دنبال داشت که با احداث این پایانه و 

رفع این مشکل، شاهد رضایت شهروندان عزیزمان خواهیم بود.
کاظمــی افزود: اکنون عملیات عمرانی احداث این پایانه در زمینی واقع در پارکینگ مقابل باغ دوم 

آرامگاه خواجه ربیع به پایان رسیده و این پروژه نیز آماده بهره برداری شده است .

هر
ش
در

خبر

شهردار منطقه سه گفت: پروژه بهســازی خیابان شیرازی از آذرماه سال جاری آغاز و 
طبق زمان بندی می بایســت تا اواخر اردیبهشت ماه به اتمام برسد که با تاش شبانه 

روزی این پروژه دو ماه زودتر به اتمام رسید .
به گزارش صبح امروز، امید رضا رحمانیان در این خصوص، افزود: در این پروژه اقدامات 
شــاخصی از جمله بهسازی کانال قدیمی و فرســوده نهر نادری، جمع آوری نرده های 
خطوط بی آرتی، بهســازی مسیر بی آرتی، اجرای طرح نوین کف فرش یونی ایستگاه 
چهارراه شهدا، تراش آسفالت قدیمی و روکش مکانیزه معبر، بهسازی پیاده رو ها، اجرای 
حق تقدم عابر پیاده در چهارراه شهدا، خط کشی محوری و خط کشی گذرگاه های عابر 
پیاده، جداسازی شبکه آب خام از آب شرب، اجرای کانال انرژی در این معبر، بهسازی و 

جای گذاری المان های شهری و فضای سبز و اجرای گریل پای درختان برای بهره مندی از حداکثر ظرفیت پیاده رو انجام شده است.
شهردارمنطقه سه با بیان اینکه تاش ما در مدیریت شهری، بهبود مسیرهای منتهی به حرم مطهر بوده و خواهد بود، اظهارکرد: 
برهمین اساس خیابان آیت الله شیرازی برای تسهیل تردد زائران با اعتباری بالغ بر 145 میلیارد ریال به یک مسیر با کیفیت برای 

تشرف به حرم مطهر تبدیل شده است.
رحمانیان اضافه کرد: موانعی در مســیر تشــرف زائران و مجاوران در چهارراه شهدا وجود داشت، که با برطرف شدن این موانع و 
اجرای طرح حق تقدم عابر پیاده در چهارراه شهدا، مسیر همواری در جهت تردد توان یاب و افراد دارای معلولیت ایجاد شده است.

معاون مدیریت و هماهنگی امور زائران اســتانداری خراسان رضوی گفت: ورود مسافر 
به این اســتان طی 11 ماه امسال در مقایسه با مدت مشابه پارسال 80 درصد کاهش 

یافته است.
به گزارش صبح امروز محمدصادق براتی روزگذشته  با اعام این به ایرنا اظهار کرد: از 
ابتدای امســال تا پایان بهمن ماه امسال ۲ میلیون و ۶30 هزار و ۷09 مسافر از طریق 
حمل و نقل عمومی جاده ای، ریلی و هوایی وارد اســتان شده اند که نسبت به پارسال 

80 درصد کاهش دارد.
وی ادامه داد: کاهش ورود مســافر به خراســان رضوی به ترتیب طی امسال در سفر 
جاده ای عمومی به استان 8۷ درصد، ریلی ۷5 درصد و هوایی ۶۷ درصد  ثبت شده است.

معاون مدیریت و هماهنگی امور زائران استانداری خراسان رضوی گفت: ورود مسافران به مشهد نیز به صورت میانگین ۷۷.5 درصد 
نسبت به پارسال کاهش یافته است.

براتی افزود: طی این مدت در بخش حمل و نقل عمومی جاده ای به مشهد 84 درصد، حمل و نقل ریلی ۷5 درصد و حمل و نقل 
هوایی ۶9 درصد کاهش ثبت شده است.

وی با بیان این که تعیین تکلیف در خصوص سفر امروز در ستاد ملی مقابله با کرونا انجام می شود ادامه داد: وضعیت استان خراسان 
رضوی در مواجهه با سفر در ایام نوروز امسال مشابه ماههای گذشته، تبعیت از سیاستها و مصوبات ستاد ملی مقابله با کروناست.

اتمامپروژهبهسازیخیابانشیرازیدوماهزودترازموعد ورودمسافربهخراسانرضوی۸0درصدکاهشیافتهاست

شهردارمشهدخواستارشد:

برخورد
باکارگرنماها

مشهد  شــهردار 
گفت: مــا باید با 
و  نماها  کارگــر 
افرادی که وجدان 
عمومی جامعه را 
می  دار  خدشــه 
کنند برخــورد کنیم. به گزارش صبــح امروز ، 
محمدرضا کائی در آییــن افتتاح جایگاه  های 
دائمی ساماندهی کارگران ساختمانی و موقت که 
با حضور معاون خدمات شهری شهرداری مشهد، 
رییس شورای اسامی شــهر مشهد و اعضای 
شــورا، رئیس کانون انجمن کارگران ساختمانی 
کشــور و جمعی از مسئولان شــهری و استانی 
برگزار شــده بود، اظهار کرد: از همکاران خود در 
معاونت خدمات شــهری تشــکر می کنم زیرا 

خواسته من را به بهترین نحو انجام دادند.
پروژه های اجتماعی

وی افزود: ما در معاونت خدمات شــهری ضمن 
اینکه شاخص های زیست شهری را باید بهبود 
ببخشیم، باید اجتماع محور حرکت کنیم. ما باید 
به بهترین نحو اجتماع محوری را عملیاتی کنیم. 
پروژه کــوه پارک، رود پارک، بوم پارک، دهکده 
طبیعت و دیگر پــروژه های بزرگ ما، اجتماعی 
هستند.شــهردار مشــهد بیان کرد: در مواجه با 
موضوعات نیز ایده شهر ترمیمی را در حوزه های 
مختلف خدمات شــهری در پیش گرفته ایم که 
رویکردی اجتماعی است و به نظرم مجموع این 
موضوعات به یک زیست شهروندی مناسب تری 
کمک می کند به همین دلیل از آقای یعقوبی و 
دیگر همکاران ایشان در معاونت خدمات شهری 
تشــکر می کنم.کائی خاطرنشان کرد: به نظر 
می رسد باید با نازیبایی ها و معضات ناشی از 
قرارگیری کارگران در کنار معابر و میادین سطح 
شهر مقابله شود. ما باید با کارگر نماها و افرادی 
که وجدان عمومی جامعه را خدشه دار می کنند 
برخورد کنیم. از آقای بهشتی و نیروی انتظامی 
درخواست داریم که با این موضوع برخورد قاطع و 
جدی داشته باشند تا در سال جدید دیگر با چنین 

پدیده ای مواجه نشویم.

وی اضافه کرد: ما در نقطه میانه کار قرار داریم 
و بایــد تا آخر مقاومت کنیــم و حتما باید برای 
موضوعاتی که به ذهن ما نرسیده است و در آینده 
پیش خواهد آمد راهکار داشته باشیم و از شورای 
اسامی شهر مشــهد درخواست می کنم که به 
حمایت بی نظیری که از ما داشته اند ادامه دهند. 
امیدواریم این کار در بعد آموزش، خدمات، عضو 

گیری، ایجاد کار و... ادامه داشته باشد.
شهردار مشهد تصریح کرد: ما و شورای اسامی 
شهر مشــهد معتقدیم که رفع و حل بسیاری از 
معضات نیازمند آمــوزش و ارتقای توانمندی 
است و با توجه به همکاری خوبی که با سازمان 
فنی و حرفه ای در بخش های مختلف صورت 
گرفته اســت و کاری که ستاد خیرین شهر-یار 
آغــاز کرده و با کمک خیرین و فنی و حرفه ای 
آموزش های کاربردی و واقعی را به شهروندان 
ارائــه می دهد، با جدیت ادامه پیدا کند و بتوانیم 
خدمــات بهتری را در قالــب کارگران موقت به 

شهروندان ارائه دهیم.
افزایش کارگران واقعی و کارگرنماها 

کائی در جمع خبرنگاران اظهار کرد: مجموعه 
مدیریت شهری دارای مسئولیت های اجتماعی 
نسبت به تک تک شــهروندان است و موضوع 
کارگران ساختمانی سال ها است که مطرح شده 
و آن چیزی که امروز شــاهد آن هستیم برآیند 
تمامی روش های گذشــته است و بعد از کرونا 
کارگران واقعی و کارگر نماها افزایش جدی پیدا 

کرده اند.
به کارگیری کارگران بیکار در پروژه های 

شهری
وی ادامــه داد: در این زمینه دو کار باید صورت 
می گرفت که شامل غربالگری، آموزش و ایجاد 
جایگاه برای استقرار آنان بود که خوشبختانه این 
اتفاق رخ داد و در قدم بعدی باید برای کســانی 
که تا ســاعت 10 صبح کاری پیدا نمی کردند، 
کاری متناسب با توانمندی آنان درنظر گرفته می 
شــد که بخش های از پروژه کشف رود، کاشت 
درخت در ارتفاعات جنوب و ... برای این افراد در 

نظر گرفته شده است.

شهردار مشــهد گفت: این کار تداوم پیدا خواهد 
کرد و در این زمینه دستگاه های مرتبط دیگر نیز 
باید همکاری داشته باشند. دستگاه قضا تاکنون 
کمک های زیادی به ما کرده اند و امیدواریم این 
پروژه به مردم کمک کند تا به صورت تخصصی 
کارگران مورد نیــاز خود را انتخاب کنند و برای 

کارگران نیز آسیب کمتری ایجاد شود.
به کارگیری معتادان متجاهر بهبود یافته

کائی در خصوص به کارگیری معتادان متجاهر 
بهبــود یافته در این طرح اظهــار کرد: موضوع 
معتادان متجاهر خود موضوعی محوری است و 
باید بخشــی از مشکات آن در این طرح لحاظ 

شود.
وی افــزود: ما چهار عمل اصلــی را باید انجام 
دهیم، یک نکته ایجاد اردوگاه است؛ اینکه افراد 
در کمپ های ماده 1۶ ســه ماه نگهداری شوند 
و ســپس در اولین مواجه با مــواد مخدر مجدد 
بازگشت داشته باشند کاری عملی نیست بنابراین 
ما باید به این افراد کمــک کنیم تا به جامعه و 
افــراد بازگردند به همین دلیل نگاه ما اردوگاهی 
است به این معنا که فرد یک سال در این مکان 
مستقر و بعد از سم زدایی، به کاری مشغول شده 
و خانواده فرد نیز از درآمد او استفاده کنند.شهردار 
مشهد بیان کرد: موضوع دوم جمع آوری معتادان 
متجاهــر به معنای ایجاد امنیت بصری و واقعی 
است که این موضوع به کمک دستگاه های ذی 
ربط در دســتور کار است. در حال حاضر اماکنی 
موقت برای ساماندهی افراد ایجاد شده واماکن 
دائمی نیز در حال آماده ســازی است و فاز یک 
اردوگاه حسن آباد با همکاری ما و ستاد مبارزه با 
مواد مخدر چندی پیش افتتاح شد و فاز دوم آن 
نیز به زودی افتتاح می شــود.کائی خاطرنشان 
کرد: کار سوم این است که برای افراد مستقر در 
اردوگاه ها، کاری ایجاد کنیم که دوستان معاونت 
خدمات شــهری هماهنگی هایی را با مجموعه 
های پــرورش گل و گیاه انجــام دادند و و کار 
چهارم ما این است که افرادی که از کمپ های 
ماده 1۶ خارج می شــوند در پروژه های مختلف 
کار گرفته می شوند که تجربه آن در گذشته نیز 

برای کاشت گل و گیاه وجود داشته است.
افتتاح 1۲ ایست کار برای ساماندهی 

کارگران ساختمانی 
معاون  هم چنین 
شهری  خدمات 
شهرداری مشهد 
 1۲ تعداد  گفت: 
در  کار  ایســت  
عنوان  به  مشهد 
کان پروژه ای اجتماعی و یک الگوی ایده آل در 

کشور پیاده  سازی شده است.
مهدی یعقوبی با بیان اینکه ابتدای ســال جاری 
مقرر شــد بین 10 تا 1۲ جایگاه در محل های 
ازدحــام جمعیت کارگران ایجاد شــود، گفت: با 
توجه به شیوع کرونا و افزایش تعداد آن ها، بنا بر 
دستور شهردار مشهد ضمن پیگیری برای اجرای 
جایگاه  های ثابت کارگران ساختمانی، کارگران 
از متکدیان تفکیک شــوند و در کنار آن جایگاه 
موقت سریع اجرایی و خدمات لازم به کارگران 
ارایه شــود که بافاصله چهار جایگاه موقت با 
سازه  های ســبک در کنار جایگاه قبلی ایجاد و 
در مجموع پنج جایگاه برای ارایه خدمت در نظر 

گرفته شد.
استفاده از کارگران فصلی و ساختمانی در 

تمام پروژه های عمرانی شهرداری 
یعقوبی اظهار کرد: در این راســتا انجمن صنفی 
کارگران ساختمانی همراهی خوبی با شهرداری 
داشت و ثبت نام از کارگران و تشکیل پرونده آن 
ها انجام و در ادامه لایحه دو فوریتی به شورای 
شهر ارسال و مورد تصویب قرار گرفت؛ همچنین 
پــس از دریافت مجوزهــای لازم، اعتبار مورد 
نیاز برای ســاخت جایگاه دریافت شد.وی افزود: 
براســاس تاکید شهردار مشهد مقرر شد در تمام 
پروژه  های عمرانی شهرداری از کارگران فصلی 
و ساختمانی ثبت نام کننده در جایگاه  های ایجاد 
شده، استفاده شود که این موضوع نیز اباغ شد 
و اخیرا برای انجام درختکاری در حاشــیه کشف 
رود از این کارگران به صورت روز مزد اســتفاده 
شــد. در قالب پروژه درختکاری بالغ بر پنج هزار 

نفر روز از کارگران اســتفاده شده است و حدود 
یک هزار و ۶00 نفر روز نیز از با همراهی حوزه 
قضایی ازکمپ  ها معرفی و به کارگیری شــدند.

معاون خدمات شهری شــهرداری مشهد بیان 
کــرد: با توجه به اعزام به کارهــا، ارایه خدمات 
رفاهی و توزیع دو نوبت بســته معیشتی بین آن 
ها بنا بر دستور شــهردار، استقبال چشمگیری 
صــورت گرفت به طوری که در حال حاضر بالغ 
بر شــش هزار و 500 نفــر با هماهنگی انجمن 
صنفی کارگران ساختمانی راستی آزمایی شده و 
پس از تشــکیل پرونده، برای آن ها کارت صادر 
شــده است. از 10 اردیبهشت ماه تاکنون بالغ بر 
90 هزار نفر روز فقط بر اســاس درخواست  های 
شــهروندی برای انجام امور شــهروندان اعزام 

شده اند.
رونمایی از نرم افزار کارگران ساختمانی

وی با ابراز خرسندی از این که 1۲ »ایست کار« 
با امکانات مناســب در مشهد طراحی و اجرایی 
شده و امروز مورد بهره  برداری قرار گرفت، ادامه 
داد: در این ایست کارها ثبت نام از کارگران انجام 
و نوبت دهی می شــود تا شهروندان نیز با خیالی 
آسوده کارگران شناسنامه دار را به کارگیری کنند.
معاون خدمات شــهری  شهرداری مشهد گفت: 
نرم افزار کارگران ساختمانی با همکاری سازمان 
فاوای شــهرداری طراحی شــده و با رونمایی از 
آن شــهروندان بدون حضور در »ایست کارها« 
درخواســت خود را برای اســتفاده از کارگران و 
اســتاد کاران اعام و از این طریق نیروی کاری 
مورد نیاز خود را تامین کنند. برنامه ریزی دقیقی 
برای انجام این کار شکل گرفته، اما بی شک در 
روزهای آغازین ایرادها و ابهاماتی وجود دارد که 
تلفن 31۷5 آماده پاسخگویی است.یعقوبی با بیان 
اینکه این اقدام به عنوان کان پروژه اجتماعی 
و یک الگوی خوب در مشــهد پیاده سازی شده 
اســت، تاکید کرد: انتظار از نهادهای متولی این 
اســت که با فعال شدن »ایســت کارها« سایر 
نهادها خدمات خود را در این »ایســت کار« به 
کارگران واقعی از جمله خدمات بیمه ای، آموزشی 

رایگان و غیره ارایه کنند.

معاون هماهنگی امور عمرانی اســتانداری خراسان 
رضوی گفت: زمین متعلق به دستگاه های اجرایی به 
مساحت حدود 4۷ هکتار در هشت پهنه حاشیه شهر 
مشهد برای اجرای برخی طرح های بازآفرینی در نظر 
گرفته شــد.به گزارش صبح امروز سیدکمال الدین 
میرجعفریان در حاشــیه نشست کارگروه بازآفرینی 
شهری در مشهد اظهار کرد: این اراضی که متعلق 
به آســتان قدس رضوی، بنیاد مستضعفان انقاب 
اسامی، شهرداری و اداره کل راه و شهرسازی است 
بهداشتی،  آموزشی،  زیرساخت های  ایجاد  به منظور 
درمانی، ورزشــی و تفریحــی، مذهبی و فرهنگی، 

هنرآموزی و کســب وکار، انتظامی و امنیتی استفاده می شود.معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری خراسان 
رضوی ادامه داد: تاکنون برخی طرح های آموزشی، بهداشتی و درمانی و ورزشی در این پهنه اجرا شده و همچنین 
نیز به مناسبت عید مبعث ساخت یک مرکز فنی و حرفه ای در زمینی به مساحت پنج هزار مترمربع آغاز شد که 
طبق دستور استاندار خراسان رضوی در هر هشت پهنه هدف بازآفرینی شهری در حاشیه شهر مشهد یک مرکز 
فنی و حرفه ای ایجاد می شود.وی گفت: براساس آخرین سرشماری نفوس و مسکن، یک میلیون و ۲50 هزار 
نفر در بافت های ناکارآمد شهری مشهد ساکن هستند، در این راستا هشت منطقه از 13 منطقه شهرداری مشهد 
دارای بافت فرســوده است که دارای سرانه های پایین درمانی، آموزشی، فضای سبز، مسکونی و ورزشی است.

میرجعفریان افزود: با اقدامات استاندار خراسان رضوی تاکنون تمرکز خاصی بر روی حاشیه شهر مشهد انجام 
شده و به نظر می رسد بیش از ۷00 طرح بزرگ با اعتبار بیش از هفت هزار میلیارد تومان در این منطقه قابلیت 
اجرا داشــته باشد.گفتنی است؛ از 81 شهر خراســان رضوی 31 شهر دارای محات هدف بازآفرینی است که 
مشتمل بر 11۷ محله و 9 هزار و ۲0۲ هکتار است، در این تعداد شهر 1.۷ میلیون نفر در محات هدف بازآفرینی 
شهری زندگی می کنند.لازم به ذکر است؛ سهم خراسان رضوی ۶.5 درصد از سطح محات و 8۲ دهم درصد 
از جمعیت محات هدف بازآفرینی در کشور است، ۶ شهر خراسان رضوی دارای سکونتگاه های غیررسمی به 
میزان پنج هزار و ۶00 هکتار، 30 شهر استان چهار هزار و 900 هکتار بافت فرسوده و 19 شهر به میزان چهار 

هزار و 300 هکتار بافت تاریخی دارند.

براســاس مصوبــه آیین نامــه حمایت و تشــویق 
اعام کنندگان مفاسد اداری در شهرداری مشهد، در 
جلسه ای با حضور رئیس شورای شهر و معاون مالی و 
پشتیبانی شهرداری، 3 نفر از گزارش دهندگان مفاسد 

اداری مورد تقدیر قرار گرفتند.
به گــزارش صبح امــروز، محمدرضــا حیدری در 
جلسه ای که به منظور تقدیر از گزارش دهندگان فساد 
در شهرداری مشــهد برگزار شد، اظهارکرد: موضوع 
مقابله با فساد اداری، یکی از رویکردهای شاخص و 
اساسی شورای پنجم شهر مشهد بوده که از ابتدای 
فعالیت نسبت به آن توجه ویژه ای داشتیم و سرانجام 

پس از برگزاری جلسات کارشناسی مختلف، آیین نامه حمایت و تشویق اعام کنندگان مفاسد اداری در شهرداری 
مشهد به تصویب شورای شهر رسید.

وی با بیان اینکه مشــهدمقدس، اولین شهری اســت که این مصوبه را گذرانده و با مصوبه شورای شهر آن را 
به شکل قانون درآورده است، گفت: این تصمیم نشان از اهمیت موضوع فسادستیزی برای شورای پنجم دارد 

و از این طریق سعی کردیم مقابله با فساد و معرفی مفسدین را به یک فرهنگ در سطح جامعه تبدیل کنیم.
حیدری در ادامه افزود: مدیریت شهری مشهد بنیانگذار شیوه و اقدامی نو و بدیع بوده و طبیعتا ممکن است در 

گام های نخست ضعف  ها و ایراداتی در نحوه اجرایی شدن آیین نامه وجود داشته باشد.
رئیس شورای شهر مشهد با تاکید بر لزوم اصاح آیین نامه مصوب و برطرف کردن خاء های قانونی احتمالی، 
تصریح کرد: کاستن از این ایرادات، موجب اثرگذاری بیشتر مصوبه خواهد شود؛ این افزایش اثرگذاری، تقویت 
اعتماد عمومی را به همراه دارد و با تقویت همین اعتماد عمومی است که می توان مقابله با فساد را به فرهنگ 
عمومی تبدیل کرد.حیدری با تقدیر از 3 شــهروندی که با اعام فســاد و طی مراحل قانونی، ادعای آنها مورد 
پذیرش حوزه نظارت عالیه شورای شهر و حراست و بازرسی شهرداری قرار گرفته بود، گفت: پیگیری و ایستادگی 
شــما برای احقاق حقوق و گزارش عامان فساد در بدنه شــهرداری شایسته تقدیر است؛ مدیریت شهری به 
شــهروندان این چنینی نیاز جدی دارد چراکه تنها از این طریق است که میتوان در مسیر اصاح نظام اداری و 

فرآیندها گام برداشت. 
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مهاجم پرسپولیس به استقلال پیوست
مهاجم نیم فصل اول پرسپولیس به استقال پیوست.

به گزارشسایت باشگاه استقال، پس از درخواست فرهاد مجیدی سرمربی استقال جهت 
جذب آرمان رمضانی به این تیم، امروز احمد مددی مدیرعامل اســتقال با این مهاجم به 

توافق رسید و او با قراردادی یک سال و نیمه به استقال پیوست.
رمضانی ســابقه بازی در تیم های پرسپولیس، سایپا، اکسین، مس رفسنجان، فجر سپاسی 

شیراز و ملوان بندر انزلی را در کارنامه خود دارد.
پیش از این و در ابتدای فصل محمد نادری از پرسپولیس به استقال پیوست.

حاج صفی به سپاهان پیوست
کاپیتان تیم ملی فوتبال ایران به عضویت زردپوشان اصفهان در آمد.

به گزارش فارس، احسان حاج صفی پس از پرداخت حق فسخ به باشگاه تراکتور و جدایی 
از این تیم، به جمع زردپوشان اصفهانی اضافه شد.

حاج صفی امروز با حضور در دفتر باشــگاه ســپاهان و توافق با محمدرضا ساکت، با عقد 
قراردادی به عضویت این تیم در آمد.

 رقابت برادران عالمیان برای رسیدن
 به توکیو

مسابقات انتخابی تنیس روی میز المپیک از فردا در قطر آغاز می شود.
به گزارش فارس، رقابت هــای انتخابی جهانی المپیک از فردا به مدت چهار روز در دوحه 
قطر آغاز می شــود و نمایندگان کشورمان در جدالی سخت به مصاف بازیکنان قاره های 

مختلف می روند.
در بخش آقایان که 4 بازیکن به رقابت های المپیک توکیو راه پیدا می کنند ، فردا یکشنبه 
۲4 اســفندماه ســاعت 10 صبح در جدول شــماره ۲ ، نیما عالمیان به مصاف انخابات از 
مغولســتان می رود و در صورت پیروزی ساعت 1۶ با جاکوب دیجاس از لهستان مسابقه 

می دهد .
نوشــاد عالمیان دیگر نماینده کشورمان که در دور اول استراحت دارد ، در دور دوم ساعت 

1۶:45 با برنده دیدار بلژیک و قطر مسابقه خواهد داد.
در بخــش زنان اما 5 بازیکــن از این رقابت ها به المپیک ژاپــن راه پیدا می کنند. طبق 
برنامه اعام شده درجدول شماره 3 شیما صفایی ملی پوشان کشورمان فردا ۲4 اسفندماه 
ســاعت 13:45 به مصاف سارا دی نیوتی از لوگزامبورگ می رود و در جدول شماره 4 ندا 
شهســواری دیگر نماینده کشورمان ســاعت 14:30 با سیبل الینکایا از ترکیه دیدار خواهد 

کرد.
جمیل لطف الله نســبی و حمیده ایرانمنش ســرمربیان تیم های ملی هدایت ملی پوشان 
کشــورمان را بر عهده دارند ضمن اینکه محمدرضا میرالماسی مدیر تیم های ملی و دکتر 
محسن پروازی روانشناس تیم های ملی به ملی پوشان کشورمان در رقابت های انتخابی 

المپیک کمک می کنند.

آمادهبهترینبازیهایمدراینتیمهستم؛

قاسمینژاد:فقطبهاستقلالفکرمیکنم
ســتاره پدیــده و گزینه نقــل و انتقالاتی 
استقال منتظر مراحل پایانی حضورش در 

جمع آبی پوشان است.
به گزارش »ورزش ســه«، فرهاد مجیدی 
در نخستین کنفرانس خبری پس از حضور 
در اســتقال که در پایان دیــدار با فولاد 
خوزســتان برگزار شد، رســما اعام کرد 
عاقه جدی به جذب امین قاســمی نژاد از 
پدیده دارد و از باشــگاه درخواست حضور 

این بازیکن در جمع آبی ها را داشته است.
قاســمی نژاد طی دو سال و نیم اخیر ستاره 
با وجــود گمانه زنی های  پدیده بوده کــه 
زیاد مبنی بــر جدایی اش، همچنان در تیم 
مشهدی ماند ولی در نهایت اکنون تصمیم 
به پایان حضورش در این باشگاه گرفته تا 
شرایط جدیدی را در یک تیم بزرگتر تجربه 

کند.
ســتاره پدیده مشــهد یکی از جذاب ترین 
گزینه هــای نقــل و انتقالاتی به حســاب 
می آید که هنوز تیم آینده خود را مشخص 

نکرده ولی به نظر می رسد با توجه به تمایل 
باشگاه استقال و این بازیکن برای انجام 
این انتقال، به جمع شاگردان فرهاد مجیدی 
اضافه شود؛ هرچند او منتظر است تا باشگاه 
استقال روند نهایی قراردادش را از پدیده 

پیگیر شود تا این جابجایی صورت بگیرد.
امین قاســمی نژاد در گفت وگو با »ورزش 
سه« درباره دوران حضور در پدیده، جدایی 
از این تیم، پیشــنهاداتی که دارد، مذاکره با 
اســتقال و عاقه اش با این تیم صحبت 
کرده که مشروح حرف های او را می توانید 

در زیر بخوانید:
 * پدیده خدا نگهدار!

جدایی ام از باشــگاه پدیده قطعی اســت و 
قطعا فوتبالم را در تیــم دیگری جز پدیده 
دنبال می کنم. برای پدیده آرزوی موفقیت 
دارم و مطمئنم با حضــور آقای رحمتی و 
اتفاقات جدید در پدیده در مســیر موفقیت 
گام بردارد و موجب خوشحالی مردم خوب 

مشهد شود.

* باید یک تصمیم مهم بگیرم
از مســؤولان باشگاه پدیده و سرمربی آقای 
رحمتی تشــکر می کنم؛ در مدت زمانی که 
در پدیده حضور داشتم، روزهای متفاوتی را 
کنار هم گذراندیم کــه تمام آنها و اتفاقاتی 
کــه در پدیده افتــاد، برای مــن خاطره و 
تجربه شــد و خوشحال هســتم در این سه 
فصل توانستم برای تیم پدیده و مردم شهر 
مشهد مفید باشم و آنها را خوشحال کنم. هر 
فوتبالیستی در مقاطع مختلف باید تصمیمات 
مهمی بگیرد و امــروز در مقطعی از زندگی 
فوتبالی هستم که باید تصمیم مهمی بگیرم.

* پیشنهادات زیادی دارم
از چند تیم خیلی خوب در لیگ برتر پیشنهاد 
دارم و از تمام این تیم ها بخاطر پیشنهادات 
خوب و تماس های آنها تشکر می کنم ولی 
همانطور کــه گفتم، تصمیمات مهم جزئی 
فوتبالیست هاست؛  در  کلیدی  تصمیمات  از 
تصمیمی کــه در ادامه فوتبال من می تواند 

نقش مهمی ایفا کند.

 * اولویتم استقلال است
شــاید از نظر مالی پیشنهادات خیلی خوبی 
به من رســیده باشــد ولــی تصمیمی که 
گرفتم، پوشــیدن پیراهن استقال است و 
روی آن مصمم هســتم؛ امیدوار هستم در 
این مســیر اتفاق خاصی نیفتد و با تاش 
و پیگیری های دوســتان خوبم در استقال 
و آقــای عبدیان این انتقــال هرچه زودتر 

نهایی شود.
منتظرم هرچه زودتر قراردادم رسمی شود

هــر کاری لازم بــود برای پوشــیدن پیراهن 
استقال انجام دادم و در این مدت انرژی خیلی 
خوبی از تماشاگران خوب این باشگاه گرفتم که 
جا دارد از تک تک آنها تشــکر کنم. امیدوارم 
شــرایط به گونه ای پیش برود که هرچه زودتر 
افتخار پوشیدن پیراهن استقال را داشته باشم 

و برای موفقیت این تیم تاش کنم.
* استقلال می تواند اتفاقات بزرگی 

رقم بزند
 اســتقال تیم بزرگی اســت و بازیکنان 

خوبــی جــذب کــرده و فکــر می کنم با 
حضور فرهاد مجیــدی در راس کادر فنی 
و مربــی با تجربه ای مثل آقــای کمالوند، 
اســتقال می تواند اتفاقــات خیلی بزرگی 
در فصــل پیش رو رقم بزنــد. می دانم که 
آقای مجیدی همیشــه بــرای موفقیت و 
قهرمانی تــاش می کند و من هم در این 
چند ســال یاد گرفتم همیشه برای بهترین 
 بــودن بجنگم و تمــام تاشــم را انجام

 دهم.
 * به تیمی جز استقلال فکر نمی کنم

خدا را شکر در دو، سه فصل اخیر توانستم 
جزو بهترین های لیگ باشم و امیدوارم در 
اســتقال این روند را ادامه دهم تا بتوانم 
خوشــحالی هواداران اســتقال و رضایت 
آنهــا را ببینم. به غیر از پوشــیدن پیراهن 
استقال، به تیم دیگری فکر نمی کنم و با 
آرزوی موفقیت برای دیگر باشگاه ها، منتظر 
هســتم به زودی روند انتقالم به باشــگاه 

استقال نهایی شود.

شرایطویژهاشتراک
انبوهروزنامه

صبحامروزبرای
پیکموتوریها،باربریها
وشرکتهایخدماتی
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سفیر سوریه در مسکو: انتقال بشار اسد و همسرش به روسیه 
برای درمان کرونا صحت ندارد

سخنگوی ریاســت جمهوری سوریه گفته اســت حال هر دوی آنها 
»باثبات« اســت و آنها به وظایف خود ادامه می دهند. سفیر سوریه در 
روســیه گزارش ها در مورد انتقال بشار اسد، رئیس جمهوری سوریه به 
مســکو برای درمان کرونا را رد کرده است. ریاض حداد، سفیر سوریه 
در مسکو به خبرگزاری اسپوتنیک گفته است بشار اسد در سوریه است 
و ادعاها در مورد »وضعیت نامساعد« او را تکذیب کرده است. گزارش  
برخی رســانه های عربی حاکی از آن بوده که بشار اسد و همسرش به 
دلیل »وخامت حال« و برای درمان »فوری« به مسکو منتقل شده اند.

درخواست نیکزاد از آذری جهرمی: به پیشنهاد های ما گوش 
کن!

علی نیکزاد، نایب رییس مجلس شــورای اسامی پیش از ظهر امروز 
شنبه در مراسم رونمایی از چهارمین سایت نسل پنجم همراه اول در باغ 
کتاب تهران، گفت: اگر شبکه ملی اطاعات داشته باشیم، اینترنت امن 
خواهیم داشــت و نیاز به رفت و آمد در شبکه های خارجی نداریم. وی 
ادامه داد: باید اهتمام جدی به موضوع اینترنت امن، سالم و پرسرعت 
توام با عدالت در کشور داشته باشیم. کرونا مسوولان را از غفلت بیدار 
کرد و آموزش عالی و آموزش و پرورش متوجه اهمیت فضای مجازی 
شدند. وی افزود: آسیب پذیری فضای مجازی آنجاست که بدون آنکه 
اختیاری از خود داشــته باشــیم، برای ما حکمرانی می کنند و کسانی 
که فضای مجازی را در دنیا پیش می برند، با ارزش های خودشــان و 
تعمدا کار را پیش می برند. نیکزاد خاطرنشــان کرد: اجرای شبکه ملی 
اطاعات از برنامه عقب است و کمیسیون صنایع و وزارت ارتباطات در 
تحقق شبکه ملی اطاعات کم کاری کرده اند؛ اگرچه یکی از دغدغه 
های رئیس کمیسیون صنایع، شبکه ملی اطاعات است. نایب رییس 
مجلس شــورای اسامی در پایان تاکید کرد: درخواست دارم که آقای 

جهرمی به پیشنهادهای ما گوش کند.3

بخشدار مرکزی ایذه: برای برگزاری یک مراسم عروسی، دهیار 
ما را تهدید به مرگ کردند

بخشــدار مرکزی ایذه از عــدم همکاری برخی روســتاییان در عدم 
برگزاری مراســم جمعی عروســی و تهدید دهیاران خبــر داد.در پی 
شــیوع گسترده کرونا و تعطیلی یک ساله تالارهای عروسی در کشور، 
به تازگــی برخی از خانواده ها بدون توجه به شــرایط موجود، اقدام به 
برگزاری مراسمات جشن در فضای باز می کنند. تازه ترین اخباری که از 
شهرستان ایذه رسیده است، از برگزاری مراسمات جشن در کنار تالاب 
بندان حکایت دارد. ســبزعلی زاده بخشــدار مرکزی ایذه گفت: تمام 
تاش ما در کنترل و جلوگیری از برگزاری این گونه مراســمات است، 
اما نمی توانیم با مردم درگیر شویم. در بسیاری مواقع مردم واقعا رعایت 
نمی کنند. به عنوان مثال وقتی ما ورودی های تالاب بندان را می بندیم 
و افرادی برای برگزاری یک مراســم عروســی با لجاجت تمام اقدام 

به برداشــتن موانع کرده و حتی دهیار ما را تهدید می کنند، چه کسی 
مقصر است؟ وی افزود: شاید تصورش سخت باشد که برای برگزاری 
یک مراسم عروسی در کنار شط بنُدان، دهیار ما را تهدید به مرگ هم 
کرده اند که برای کنترل اوضاع اقدام به اعزام نیروهای انتظامی کردیم. 
سبزعلی زاده بیان کرد: ما که نمی توانیم با چند هزار نفر درگیر شویم، 

مردم اگر جان خودشان و عزیزانشان مهم باشد، رعایت می کنند.

یارانه دلاری جای ریالی با »احمدی نژاد 1400«!
روزنامه اعتماد ردباره اظهارات جدید احمدی نژاد درباره یارانه ها نوشت: 
آنچه اما شــاید از تمامی آنچه تا اینجای کار گفتیم، به  قول معروف و 
آن طور که در ادبیات سیاسی ما مصطلح شده، »احمدی نژادی«تر است، 
اظهارات شــخص محمود احمدی نژاد است. مردی که زمانی با شعار 
یارانه نقدی و کمک های معیشتی وارد کارزار انتخابات ریاست جمهوری 
شــد و حالا در آســتانه انتخاباتی دیگر، باز از این دست شعارها غافل 
نشــده؛ البته او در عین حال شعارهای به اصطاح عامیانه اش را به روز 
کرده و آنها را به نســخه »احمدی نژاد 1400« ارتقا داده است. او که 
اخیرا مدعی شــده »اگر هدفمندی یارانه ها صددرصد اجرا می شــد با 
قیمت های امروز ۲.5 میلیون تومان در ماه به هر ایرانی می رسید«، با 
اشاره به ارزش یارانه نقدی 45 هزار تومانی در زمان ریاست جمهوری 
خود گفته است که بر این مبنا باید امروز 40 دلار یارانه پرداخت می شد. 
اینکه یارانه 40 دلاری در عمل به شعار انتخاباتی او تبدیل خواهد شد 
یا دیگر اصولگرایان با گرته بــرداری از الگوهای تبلیغاتی او، وارد گود 
رقابت می شوند اما پرسشــی است که پاسخ آن را احتمالا نه شخص 
احمدی نژاد می داند، نه دیگر کاندیداهای احتمالی محافظه کار. چه آنکه 
پاسخ به این پرسش در گرو نظر ۶ فقیه و ۶ حقوقدان شورای نگهبان 
است و اینکه نظارت استصوابی چه  کسانی را مجاز به حضور در صحنه 

انتخابات می داند.

تحلیل منتجب نیا از کاندیداتوری ظریف
دبیرکل حزب جمهوریت ایران اســامی معتقد است که ظریف بین 
اکثریت مردم موقعیت ممتازی دارد و برای خود محبوبیت و مقبولیت 
ایجاد کرده است.رســول منتجب نیا در گفت و گو با ایسنا، در تحلیل 
شــرایط محمدجواد ظریف و اســحاق جهانگیری برای کاندیداتوری 
در انتخابات ریاســت جمهوری، اظهار کرد: ظریف بین اکثریت مردم 
موقعیت ممتازی دارد و برای خــود محبوبیت و مقبولیت ایجاد کرده 
اســت. وی فردی مودب، با فرهنگ، دیپلمات کارکشــته، دلســوز و 
مورد اعتماد اســت. تردید ندارم اگر وارد انتخابات شود، شور و هیجان 
انتخاباتی ایجاد می شود و حد نصاب رای بالا می رود و از این جهت به 
نفع نظام است.وی ادامه داد: افرادی مثل جهانگیری موقعیت، ویژگی 
ها، مقبولیت و محبوبیت ظریف را ندارند. مردم نسبت به افرادی مثل 
جهانگیری بــه دلیل عملکرد دولت، نارضایتی دارند و ممکن اســت 
حضور آنها برای مردم دافعه هم داشته باشد.این فعال سیاسی با اشاره 
به این که »در انتخابات به افرادی نیازمندیم که قدرت مدیریت، برنامه 

و تجربه داشــته باشند«، تصریح کرد: ظریف فردی دیپلمات است که 
می تواند دیپلماســی کشور را به پیش ببرد. ممکن است افراد دیگری 
تجربه اجرایی بیشتری نسبت به ظریف داشته باشند، اما جاذبه ظریف 
را ندارند.وی ادامه داد: توصیه من به اصاح طلبان این اســت که ابتدا 
بجای پرداختن به مصادیق، شــاخص ها، معیارها و ویژگی های لازم 
برای رییس جمهور را اســتخراج کرده و افراد را براساس این شاخص 
ها بســنجند، در غیر این صورت معرفــی زودهنگام مصادیق موجب 
تشتت می شود. شرایط کشــور ویژه و شرایط اقتصادی پیچیده بوده 
و مشــکات زیادی وجود دارد و هرکسی نمی تواند از پس مشکات 

برآید.

پشت پرده طرح کاندیداتوری لاریجانی توسط جبهه اصلاحات 
از نگاه جواد امام

یک فعال سیاســی اصاح طلب با اشــاره به حواشــی کاندیداتوری 
حســن خمینی اظهار کرد: مطرح شدن اســم حسن خمینی خواب را 
از چشمان بعضی افراد گرفته است.»جواد امام«، فعال سیاسی اصاح 
طلب، در گفت و گو با برنا در رابطه با حواشــی اخیر در مورد احتمال 
حضور لاریجانی در اردوگاه اصاح طلبی گفت: به نظر می رسد طرح 
کاندیداتوری لاریجانی توســط جبهه اصاحات رفتارهای رقیب باشد 
و بخاطر تخریب اصاح طلبان مطرح می شــود. این اخبار و شایعات 
توســط جریان رقیب تولید و پخش می شــود و می خواهند مردم را 
تحریک کنند تا اصاح طلبان مجددا به ســراغ کاندیدا نیابتی بروند و 
یا از جریان هایی که ربطی به اصاح طلبان ندارند حمایت کنند. این 
اخبار اساســا صحیح نیست و توســط برخی از افراد مطرح می شود.او 
افــزود: دیدار خاتمی و لاریجانی در این رابطه هیچ وقت اتفاق نیفتاده 
اســت. اگر شائبه ای هم در مورد تصمیم حزب کارگزاران در این باره 
باشد، مرعشی ســخنگوی کارگزاران نیز این بحث را کاما رد کرده 
اســت. کارگزاران نیز عضوی از جبهه اصاحات بوده و هنوز واکنش 
متفاوتی رخ نداده است و به مرحله پیش داوری نرسیده ایم.او با اشاره 
به تشــدد آرا اصاح طلبان در برخی انتخابــات اضافه کرد: در مورد 
انتخابات 84 بحث هایی وجود دارد و سرجمع آرا به نفع ما بود و اگر با 
تعدد کاندیدا وارد نشده بودیم، قطعا اصاح طلبی پیروز میدان بود ولی 

در مورد 88 اینطور نبود.
فریدون عباسی: نیاز به دولت نخبگانی داریم

رئیس کمیسیون انرژی مجلس شورای اسامی تاکید کرد: ما نیاز به 
 دولت نخبگانی داریم تا با مسائل گوناگون کشور، مواجهه علمی کند.

فریدون عباسی دوانی نماینده مردم کازرون در مجلس شورای اسامی 
در صفحه شــخصی خود در توئیتر، نوشت:»مشکات امروز و فردای 
کشور باید  عالمانه حل شــود و این دانشگاه است که باید ببیند عیب 

در کجاست و علم نافع که حل المسائل کشور است را تولید کند.قطعا 
مشــکات کشــور با حضور نخبگان در راس مدیریتی و اجرایی حل 
خواهد شد. ما نیاز به  دولت نخبگانی داریم تا با مسائل گوناگون کشور، 

مواجهه علمی کند.«

نظر سخنگوی جمعیت رهپویان درباره کاندیداتوری سعید 
محمد

ســخنگوی جمعیت رهپویان در خصوص ناشــناخته بودن سردار 
محمد، گفت: نباید فرمان اداره کشور علی  الخصوص نظام جمهوری 
اســامی را به دست افرادی که خودشــان، سوابقشان، تیم شان، 
اطرافیان شــان و مواضع شــان مشخص و شــناخته شده نیست، 
بدهیم.حجت الاسام سیدمحمدصادق کاظمی در گفت وگو با ایلنا 
درخصوص حضور نظامیان در انتخابات با توجه به استعفای سردار 
محمد از فرماندهی قرارگاه خاتم الانبیا به همین منظور، گفت: من 
یک نکته کلی به شما بگویم، اگر نظامیان منع قانونی برای حضور 
در انتخابات ریاســت جمهوری دارند حتما باید قانون اعمال شود؛ 
اما اگر در قانون منعی ندارند، چه اصراری دارید که شرکت نکنند. 
این را به صورت کلی در مورد همه افراد نظامی عرض می کنم که 
ماک باید قانون باشــد.وی در پاســخ به این سوال که » با توجه 
به ناشــناخته بودن آقای محمد برای مردم و فضای سیاســی این 
نگرانی وجود دارد که احمدی نژاد تکرار شــود«، اظهار داشــت: ما 
یک مشکلی در ساختار سیاسی و انتخابات کشور داریم و آن اینکه 
متاســفانه یک ســازوکاری وجود ندراد که افراد را موظف کند که 
خود را کامل به مردم معرفی کنند.سخنگوی جمعیت رهپویان در 
ادامه اظهار داشت: قطعا همینطور است که در سوال اشاره کردید، 
نباید فرمان اداره کشــور علی  الخصوص نظام جمهوری اسامی را 
به دســت افرادی که خودشان، سوابقشان، تیم شان، اطرافیان شان 
و مواضع شان مشخص و شــناخته شده نیست، بدهیم؛ به عبارت 
دیگر کلیت حرف شما صحیح است.کاظمی افزود: چه آقای محمد 
و چه هر کاندیدای جوان دیگری، قطعا موظف اند خودشــان را در 
ایــن چند ماه باقی مانده به خوبی به مردم معرفی کنند. اگر در این 
زمینه اشــکال یا نقصی داشته باشند قطعا حضورشان در انتخابات 
خوب نیســت. یعنی آقای محمد تا الان سرشناس و شناخته شده 
نبوده و اینکه اطرافیان ایشان چه کسانی هستند یا اعتقادات ایشان 
چیســت، محل سوال است اما فرصت دارد خود را معرفی کند، اگر 
توانســت این کار را انجام دهد خب یک گزینه قابل بررسی است 
اما اگر نتوانســت هم شورای ائتاف و هم مردم نباید به کسی که 
مورد شناخت نیست، اعتماد کند. این یک قاعده کلی است نه فقط 

ایشان، درباره هر گزینه دیگری هم همینطور است.

ثبت نام فرزند شهید صیاد شیرازی برای انتخابات شوراها
مهدی صیاد شــیرازی فرزند شهید صیاد شیرازی صبح امروز)شنبه( با 
حضور در ســاختمان شماره ۲ فرمانداری تهران در انتخابات ششمین 
دوره شورای شهر تهران ثبت نام کرد.وی در جمع خبرنگاران در پاسخ 
به مهر، درباره حضور خود در انتخابات شــوراها، گفت:حضور بنده در 
این عرصه فراجناحی و فراحزبی و در چارچوب اهداف نظام و انقاب 
است.صیادشیرازی با اعام اینکه در حوزه حکمرانی شهر تهران برنامه 
های کوتاه مدت، میان مــدت و بلند مدت داریم، افزود: این برنامه ها 
در تئوری شــخص بنده است و البته با عزیزان جوان همچون تشکل 
»نســل نو« هم در تعامل و ارتباط هستیم و این تئوری نیز که به آن 
اشاره شد، در راستای بیانیه گام دوم انقاب است.عضو هیئت موسس 
تشــکل تازه تاسیس نسل نو در پاسخ به ســوال دیگر مهر که اگر از 
طرف شــورای ائتاف دعوت شوید، در فهرست این شورا حضور پیدا 
می کنید یا مستقل وارد عرصه انتخابات می شوید؟ گفت: دعوت شورای 
ائتاف یا مجموعه های مرتبط با انقاب را بررســی و در زمان معین 

خود اعام خواهیم کرد.

حق شناس: کاندیداتوری عارف در نهاد اجماع ساز بررسی 
می شود

یک چهره سیاسی اصاح طلب گفت: عارف قبل از تشکیل نهاد اجماع 
ساز اعام کاندیداتوری کرد و طبیعی است که نهاد اجماع ساز در زمان 
بررسی ها با شکل گرفتن رقابت ها، همه نامزد های مطرح و معرفی 

شده احزاب را در مکانیسم نهایی کردن کاندیدا قرار می دهد.

فرمانده سپاه هیچ صفحه ای در فضای مجازی ندارد
 روابط عمومی کل ســپاه در اطاعیه ای اعام کرد: فرمانده کل سپاه 
هیچگونه کانال و صفحه رسمی در شبکه های اجتماعی ندارد و مواضع 
و دیدگاه های رســمی ایشان صرفاً از طریق ســایت سپاه نیوز اعام 
می شود.به گزارش پایگاه اطاع رسانی سپاه پاسداران انقاب اسامی، 
در پی انتشار برخی اخبار و اظهارنظرها در شبکه های اجتماعی و ارجاع 
آن به صفحه منتســب به سرلشکر حسین سامی فرمانده کل سپاه، 
روابط عمومی کل ســپاه در اطاعیه ای با رد انتســاب این صفحه به 
وی، تصریح کرد: همانگونه که در گذشــته نیز اعام شده است، سپاه 
پاسداران انقاب اسامی و فرمانده کل سپاه هیچگونه کانال و صفحه 
رســمی در شبکه های اجتماعی ندارند و صفحات منتسب به سرلشکر 
حســین ســامی فرمانده کل ســپاه در توئیتر و یا دیگر شبکه های 

اجتماعی جعلی است.
منبع: تابناک
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